
Število objav: 27
Internet: 21
Tisk: 6
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 1
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 6
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 0
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 21

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 14. 8. 2019
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Internet Naslov Po črni gradnji od države kupuje parcelo!

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Slovenskenovice.si; 610.066, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
11

Avtor Moni Černe

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...pravne in splošne zadeve pri SKZG RS: »Naj omenimo še, da se je v času od zadnjega novinarskega vprašanja 
spremenila zakonodaja na tem področju.« Po novem  bodo lahko nekateri lastniki svoje nelegalne gradbenem zakonu
gradnje legalizirali v skladu z okoljskim prostorskim načrtom. Med njimi tudi Tina Benčič. Dva cegla narobe... 

Internet Naslov Gradbeništvo kljub rasti še pod predkrizno ravnjo

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
12

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...  v Sloveniji v zadnjih dveh leti beleži rast na vseh področjih, kljub temu pa še ni doseglo rasti iz Gradbeništvo
predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki kažejo,... 

Internet Naslov Pregled - Slovenija, 13. 8. (torek) (dopolnjeno)

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Pregled dogodkov; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
13

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...podjetja Gorenjska gradbena družba, Kolektor Koling in GP Krk, drugi sklop pa CGP in SGP Graditelj. Gradnja bo 
skupno stala 56,8 milijona evrov. LJUBLJANA -  v Sloveniji v zadnjih dveh leti beleži rast na vseh Gradbeništvo
področjih, kljub temu pa še ni doseglo rasti iz predkriznih časov. Medtem ko je število podjetij že... 

Internet Naslov Slovenija je od Nemčije odvisna manj, kot velja prepričanje

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Delo.si; 454.365, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
15

Avtor Barbara Zimic

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...pravi, so trendi izvoza v Nemčijo odvisni tako od povpraševanja v Nemčiji kot drugod po svetu. »V sami osnovi so 
razmere na nemškem trgu izrazito dobre ( , domača trgovina), zato ta segment slovenskih izvoznikov ni gradbeništvo
utrpel zmanjšanja naročil. Utrpel pa ga je segment avtomobilizma in strojegradnje, ki sta odvisna... 

Internet Naslov Kako bomo občutili muke nemškega gospodarstva

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Delo.si; 454.365, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
18

Avtor Nejc Gole

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...pravi, so trendi izvoza v Nemčijo odvisni tako od povpraševanja v Nemčiji kot drugod po svetu. »V sami osnovi so 
razmere na nemškem trgu izrazito dobre ( , domača trgovina), zato ta segment slovenskih izvoznikov ni gradbeništvo
utrpel zmanjšanja naročil. Utrpel pa ga je segment avtomobilizma in strojegradnje, ki sta odvisna... 
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Internet Naslov Gradbeništvo po obsegu še pod vrednostjo iz leta 2008

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
19

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...  po obsegu še pod vrednostjo iz leta 2008 3 min Medtem ko so industrija, trgovina in storitve že Gradbeništvo
presegle predkrizni prihodek od prodaje,  še ni doseglo teh ravni. Medtem, ko je po podatkih Statističnega gradbeništvo
urada Republike Slovenije leta 2008 slovensko  ustvarilo 8,4 milijarde evrov... gradbeništvo

Internet Naslov Prihodnje leto obvezno »štempljanje« zaposlenih?

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
30

Avtor Lana Dakić

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...svoboda delavcev precej omejila, saj ministrstvo za delo pripravlja spremembe na področju evidentiranja delovnega 
časa. Želijo namreč urediti razmere v  in gostinstvu, vendar pa bi spremembe dodatno obremenile tista gradbeništvu
podjetja, ki zdaj nimajo vzpostavljenih sistemov za evidentiranje delovnega časa. Področje... 

Internet Naslov Najnižje plače v gradbeništvu prav v Podravju

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Mariborinfo.com; 85.996, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
36

Avtor Eva Božič

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Satistični podatki kažejo, da slovensko  še ni doseglo predkriznih časov. Plače najnižje prav v Podravju. gradbeništvo
V letu 2017 in 2018 slovensko  ponovno doživlja rast na vseh področjih, a kljub temu še ni doseglo rasti iz gradbeništvo
predkriznih časov. Hkrati... 

Tisk Naslov Gradbeništvo po obsegu še pod vrednostjo iz leta 2008

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Finance; 80.900, Slovenija Stran: 12 Površina: 31 cm2

Rubrika, Datum Borze&denar; 14. 8. 2019

Stran v zbirki:
37

Avtor V. K.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...STATISTIKA  po obsegu še pod vrednostjo iz leta2008 Medtem ko so industrija, trgovina in storitve že Gradbeništvo
presegle predkrizni prihodek od prodaje,  še ni doseglo teh ravni. Po podatkih Statističnega urada RS je gradbeništvo
leta 2008 slovensko  ustvarilo 8,4 milijarde evrov prihodkov iz... gradbeništvo

Internet Naslov Najvišje plače v gradbeništvu v Pomurju. Presenečeni?

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Sobotainfo.com; 70.528, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
44

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Satistični podatki kažejo, da slovensko  še ni doseglo predkriznih časov. V letu 2017 in 2018 slovensko gradbeništvo

 ponovno doživlja rast na vseh področjih, a kljub temu še ni doseglo rasti iz predkriznih časov. Hkrati gradbeništvo
nekateri kazalniki... 
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Internet Naslov Kako bomo občutili muke nemškega gospodarstva

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
47

Avtor Karel Lipnik, Nejc Gole, Barbara Zimic

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...pravi, so trendi izvoza v Nemčijo odvisni tako od povpraševanja v Nemčiji kot drugod po svetu. »V sami osnovi so 
razmere na nemškem trgu izrazito dobre ( , domača trgovina), zato ta segment slovenskih izvoznikov ni gradbeništvo
utrpel zmanjšanja naročil. Utrpel pa ga je segment avtomobilizma in strojegradnje, ki sta odvisna... 

Internet Naslov Po črni gradnji od države kupuje parcelo!

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
53

Avtor Moni Černe

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...pravne in splošne zadeve pri SKZG RS: »Naj omenimo še, da se je v času od zadnjega novinarskega vprašanja 
spremenila zakonodaja na tem področju.« Po novem  bodo lahko nekateri lastniki svoje nelegalne gradbenem zakonu
gradnje legalizirali v skladu z okoljskim prostorskim načrtom. Med njimi tudi Tina Benčič. Dva cegla narobe... 

Internet Naslov Na vrtičkih postavljajo prave vikende

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
55

Avtor Urša Peternel

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...lastnike, naj – še preden se odločijo za živo barvo fasade – preverijo, kakšne barve so določene v veljavnih 
prostorskih aktih občine. Jesenice – Z novim , ki je v veljavo stopil leta 2018, so občinski inšpektorjigradbenim zakonom
dobili nove pristojnosti na področju posegov v prostor, za katere ni treba pridobiti gradbenega... 

Internet Naslov Na vrtičkih postavljajo prave vikende

Zaporedna št.
14

Medij; Doseg Gorenjskiglas.si; 21.973, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
57

Avtor Urša Peternel

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...lastnike, naj – še preden se odločijo za živo barvo fasade – preverijo, kakšne barve so določene v veljavnih 
prostorskih aktih občine. Jesenice – Z novim , ki je v veljavo stopil leta 2018, so občinski inšpektorjigradbenim zakonom
dobili nove pristojnosti na področju posegov v prostor, za katere ni treba pridobiti gradbenega... 

Internet Naslov Na vrtičkih postavljajo prave vikende

Zaporedna št.
15

Medij; Doseg Gorenjskiglas.si; 21.973, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
59

Avtor Urša Peternel

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...lastnike, naj – še preden se odločijo za živo barvo fasade – preverijo, kakšne barve so določene v veljavnih 
prostorskih aktih občine. Jesenice – Z novim , ki je v veljavo stopil leta 2018, so občinski inšpektorjigradbenim zakonom
dobili nove pristojnosti na področju posegov v prostor, za katere ni treba pridobiti gradbenega... 
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Tisk Naslov Pomgrad obljublja odprtje novih prostorov čez 15 mesecev

Zaporedna št.
16

Medij; Doseg Štajerski tednik; 17.000, Slovenija Stran: 4 Površina: 426 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
60

Avtor Senka Dreu

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...dokumentacije.« Cena zrasla za milijon Načrt za gradnjo je bil sprejet že maja 2017; takrat je bila investicija nižja 
skoraj za milijon, potem pa so cene v  močno poskočile. Težave je potem imela občina Juršinci, ki je gradbeništvu
morala skozi kalvarijo večmesečnih usklajevanj z okoljskim ministrstvom za potrditev prostorskega... 

Tisk Naslov Obnova bo stala čez 100.000 evrov

Zaporedna št.
17

Medij; Doseg Štajerski tednik; 17.000, Slovenija Stran: 4 Površina: 295 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
62

Avtor Monika Horvat

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...ponudbe za sanacijo strehe na športni dvorani Lipa proizvodno trgovska zadruga, z. o. o. 105254 Markomark Nival 
graditeljstvo, d. o. o. 112.354 Hipox , htdrofzoiacije, Industrijski Itaki, d. o. o J" «8-107 Vir: Portal javnih gradbeništvo
naročil... 

Tisk Naslov Tudi veselega dogajanja nam le ne manjka

Zaporedna št.
18

Medij; Doseg Naš čas; 11.000, Slovenija Stran: 2 Površina: 289 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 14. 8. 2019

Stran v zbirki:
63

Avtor K.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...plete tudi znani Šmarčan Franc Jager. Ko je ob upokojitvi rastočo trgovsko dejavnost predal sinovom, je napovedal, 
da se bo preizkusil z nepremičninami in . Pisali smo že, da se zanima za nakup in obnovo šmarske gradbeništvom
graščine Jelšingrad, na hrvaški obali pa je že začel delovati prvi hotel, ki ga je najel in obnovil.... 

Tisk Naslov Nadzor delovnega časa

Zaporedna št.
19

Medij; Doseg Naš čas; 11.000, Slovenija Stran: 4 Površina: 22 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 14. 8. 2019

Stran v zbirki:
64

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Nadzor delovnega časa Inšpektorat RS za delo v teh dneh v usmerjeni akciji pri delodajalcih v gostinstvu in 

 nadzira vodenje evidenc o rabi delovnega časa. Pod drobnogledom je tudi spoštovanje predpisov o gradbeništvu
delovnem času, predvsem o odmorih in počitkih ter odrejanju... 

Tisk Naslov VSA NOVINARSKA IMPOTENCA

Zaporedna št.
20

Medij; Doseg Demokracija; 10.000, Slovenija Stran: 74 Površina: 417 cm2

Rubrika, Datum Kolumna; 15. 8. 2019

Stran v zbirki:
65

Avtor Miro Petek

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...se že začne razmislek, zakaj je bil ukazan tak medijski molk pri razčiščevanju tega dogodka. Ministrico Bratuškovo je 
bilo ob razveljavitvi razpisa za  mostu čez Glinščico spet mučno poslušati. Očitno je bil razpis razveljavljen, ker graditev
posla ni dobil Kolektor, Bratuškova pa je ob tem izjavila: »Ne bomo se... 
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Internet Naslov Po črni gradnji od države kupuje parcelo!

Zaporedna št.
21

Medij; Doseg Aktualno24.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
69

Avtor Moni Černe

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...pravne in splošne zadeve pri SKZG RS: »Naj omenimo še, da se je v času od zadnjega novinarskega vprašanja 
spremenila zakonodaja na tem področju.« Po novem  bodo lahko nekateri lastniki svoje nelegalne gradbenem zakonu
gradnje legalizirali v skladu z okoljskim prostorskim načrtom. Med njimi tudi Tina Benčič. Dva cegla narobe... 

Internet Naslov Slovensko gradbeništvo še ni doseglo predkriznih časov

Zaporedna št.
22

Medij; Doseg Stat.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
72

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...V letu 2017 in 2018 slovensko  ponovno doživlja rast na vseh področjih, a kljub temu še ni doseglo rasti gradbeništvo
iz predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki ponovno kažejo, da se bo trend... 

Internet Naslov Gradbeništvo kljub rasti še pod predkrizno ravnjo

Zaporedna št.
23

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
73

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ljubljana, 13. avgusta (STA) -  v Sloveniji v zadnjih dveh leti beleži rast na vseh področjih, kljub temu paGradbeništvo
še ni doseglo rasti iz predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki kažejo,... 

Internet Naslov Gradbeništvo se še vedno ni povsem opomoglo

Zaporedna št.
24

Medij; Doseg Morel.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
74

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ljubljana, 13. avgust 2019 (MOREL)- V 2018 je bilo v Sloveniji 19.220 podjetij, ki so bila registrirana v dejavnosti 

, s čimer smo že skoraj dosegli število podjetij iz leta 2008. Največ podjetij je bilo v 2018 sicer registriranih gradbeništvo
v dejavnosti specializirana gradbena dela... 

Internet Naslov Slovensko gradbeništvo še ni doseglo predkriznih časov

Zaporedna št.
25

Medij; Doseg Morel.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
75

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ljubljana, 13. avgust 2019 (MOREL)- V letu 2017 in 2018 slovensko  ponovno doživlja rast na vseh gradbeništvo
področjih, a kljub temu še ni doseglo rasti iz predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki ponovno kažejo, da se bo trend
... 
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Internet Naslov Plače v gradbeništvu so še vedno nizke

Zaporedna št.
26

Medij; Doseg Morel.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
76

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ljubljana, 13. avgust 2019 (MOREL)- Kljub gospodarski krizi so plače v , za razliko od drugih kazalnikov,gradbeništvu
naraščale do leta 2011, nato so nekoliko padle (za skoraj 4% med 2011 in 2015) in so ponovno začele naraščati po letu
... 

Internet Naslov Središčna varianta dvotirne proge predstavlja sinergijo domačega inženirskega znanja

Zaporedna št.
27

Medij; Doseg Casnik.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 13. 8. 2019

Stran v zbirki:
78

Avtor Janvit Golob

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...investicijske vsebine. Obstoječa struktura politikov iskala izhode v začaranem kroguSlovenska inženirska zveza, 
Inženirska akademija Slovenije in Slovenska  so odgovorno pristopile k obravnavi železniške inženirska zbornica
povezave med Koprom in Divačo. Aprila 2017 so sprejele sklep, da mora biti nova proga dvotirna. Sklep je... 
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GOLJUFIVA SODNICA

Po črni gradnji od države kupuje parcelo!
Objavljeno 13. avgust 2019 10.51 | Posodobljeno 13. avgust 2019 10.51 | Piše: Moni Černe

Ključne besede:  Tina Benčič   zemljišče   gradnja � � �

Za zemljišče, kjer je nelegalno postavila hišo, bo odštela 200.100
evrov. Gradbeni inšpektorji niso obiskali niti drugih treh državnih
uslužbencev, ki naj bi gradili brez dovoljenj.

Tina in Denis Benčič

 Odpri galerijo

Slovenskenovice.si 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 610.066

10:53

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/cl... 1 / 4

Slovenskenovice.si 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 610.066 Kazalo

10:53

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/cl...

8

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/clanek/po-crni-gradnji-od-drzave-kupuje-parcelo-216289
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storitev omogoča

Kaj berejo drug
Ta član

FOTO
2

FOTO
6

Kdo je
1

PIRAN, IZOLA, KOPER – Na včerajšnji dan pred dvema letoma smo razkrili, da 44-letna takrat piranska, zdaj postojnska sodnica Tina Benčič že 25 let živi v črni gradnji,
na kmetijskem zemljišču v lasti državnega sklada. Gradbena inšpekcija je do danes, čeprav je od prve prijave minilo osem let, ni obiskala. To ni osamljen primer kršenja
zakonodaje, še o treh spornih gradnjah državnih uslužbencev v slovenski Istri smo pisali v Slovenskih novicah: motelu v gradnji na kmetijskem zemljišču v izolski Dobravi
družbe v. d. direktorja Zdravstvenega doma Izola Evgenija Komljanca, pa kriminalista Nermina Dedića s Policijske uprave Koper, ter takratnega višjega svetovalca
oddelka za okolje in prostor na Upravni enoti Koper Seada Muharemovića.

Niso na prednostnem seznamu

Gradbena inšpekcija v nobeni od teh zadev še ni uvedla uradnega postopka. »Inšpektorat RS za okolje in prostor (IRSOP) v iskalniku informacijskega sistema, ki ga
uporablja pri delu, v zvezi z omenjenimi zemljišči ne najde inšpekcijskih postopkov,« so nam pojasnili na ministrstvu za okolje in prostor. Te gradnje leta 2019 še vedno niso

Slovenskenovice.si 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 610.066

10:53

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/cl... 2 / 4

Slovenskenovice.si 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 610.066 Kazalo

10:53

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/cl...

9

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/clanek/po-crni-gradnji-od-drzave-kupuje-parcelo-216289
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na prioritetnem seznamu. »Zaradi odsotnosti pristojnih inšpektorjev IRSOP predvideva, da gre pri navedenih objektih za zgrajene/dokončane objekte ali objekte v uporabi, ki
ne predstavljajo prioritet pri nadzoru gradbene inšpekcije, tako da v primeru prijave še niso bili obravnavani ali pa IRSOP z domnevnimi nepravilnostmi ni bil seznanjen,«
pravijo.

667 kvadratnih metrov zemljišča naj bi bilo kmalu sodničinih.

 Sodničina hiša FOTO: Moni Černe

Sodnica bo skupaj z možem Denisom Benčičem v kratkem postala lastnica dveh kmetijskih zemljišč, kjer si je omislila hišo na črno. S Skladom kmetijskih zemljišč in
gozdov RS (SKZG RS) sta zakonca že sklenila kupo-prodajno pogodbo, kvadratni meter zemlje bosta plačala po 300 evrov. »Sklad je 17. 7. 2019 sklenjeno pogodbo v
odmero davka poslal na davčni urad. Ko bo davek odmerjen, tega plačajo kupci, sledijo notarska overitev pogodbe ter izstavitev računa in plačilo kupnine,« je
pojasnila Irena Majcen, direktorica SKZG RS. Za zemljišči, veliki 667 m2, bosta odštela 200.100 evrov.

Eno zemljišče že odkupil

Oktobra predlani smo poročali, da je Sead Muharemović izdajal oziroma zavračal gradbena dovoljenja v Mestni občini Koper, med službovanjem pa naj bi v Spodnjih
Škofijah, na družinski, občinski, pa še republiški zemlji zidal, pozidaval in dograjeval brez ustrezne dokumentacije. Svoje početje je takrat priznal, prav tako kot mož sodnice
Benčičeve. Po razkritju se je upokojil, a dela prek zasebnega podjetja SLN inženiring, katerega ustanovitelj je, zastopnica pa je njegova življenjska in poslovna
sopotnica, Nevenka Zekić. SLN inženiring je od koprske občine kupil eno od spornih občinskih zemljišč v izmeri 325 m2. »Vrednost zemljišča je sodni cenilec ocenil na
14.204 evre,« so nam povedali na koprski občini. Postopek za odkup še dveh občinskih zemljišč poteka, naj bi se pa Zekićeva in Muharemović vselila v neskladno gradnjo
in z nelegalnostjo naj bi se nadaljevalo, na tak način naj bi bil postavljen nov zid. Ima družba dovoljenje? Nekdanji delodajalec Muharemovića, UE KP, na vprašanja o
morebitni izdaji gradbenih dovoljenj svojemu nekdanjemu sodelavcu »zaradi varstva osebnih podatkov« ni želel odgovoriti, a smo se obrnili na koprsko občino, saj če slednji
niso vodili postopka za odmero komunalnega prispevka, lastnik tudi dovoljenja ne more imeti.

Slovenskenovice.si 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 610.066

10:53

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/cl... 3 / 4

Slovenskenovice.si 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 610.066 Kazalo

10:53

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/cl...

10

https://www.slovenskenovice.si/novice/slovenija/clanek/po-crni-gradnji-od-drzave-kupuje-parcelo-216289


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

 Nadomestni objekt Nermina Dedića

Nina Trampuš, vodja kabineta župana MOK, je povedala, da za območje parcel okoli objekta na tem naslovu »Mestna občina Koper ni in ne vodi nobenega postopka
odmere komunalnega prispevka. Prav tako ni prejela nobene zahteve za odmero komunalnega prispevka v povezavi z gradnjo na tem območju.« Kaj pa o nelegalni
pozidavi kmetijskega zemljišča pravi njihov lastnik, SKZG RS? »Dejansko je na parc. št. 387/2 k. o. Plavje objekt, za katerega je bil zakupnik pozvan, da dostavi
dokumentacijo, ki jo ima v zvezi s postavitvijo le-tega. V začetku leta 2019 se je g. Muharemović oglasil na skladu in ustno pojasnil, da zbira dokumentacijo.« Medtem ko
zbira dokumentacijo, pa se je spremenil tudi zakon, pojasnjuje Mojca Čemas Stjepanovič, vodja sektorja za pravne in splošne zadeve pri SKZG RS: »Naj omenimo še, da
se je v času od zadnjega novinarskega vprašanja spremenila zakonodaja na tem področju.« Po novem gradbenem zakonu bodo lahko nekateri lastniki svoje nelegalne
gradnje legalizirali v skladu z okoljskim prostorskim načrtom. Med njimi tudi Tina Benčič.

Dva cegla narobe

Koprskega kriminalističnega inšpektorja Nermina Dedića, ki je v koprskem Montinjančevem naselju brez dovoljenj podrl nekdanji svinjak in začel graditi »nadomestni
objekt«, gradbeni inšpektorji niso obiskali. UE tudi v primeru tega gradbenega dovoljenja »varuje osebne podatke«.

Ortodont Evgenij Komljanec je skupaj s svojo materjo ustanovitelj zasebnega zavoda Orthodontio, ki je ustanovil Koms, d. o. o., ta družba pa je lastnica najboljšega
kmetijskega zemljišča, kjer se je začelo nedovoljeno graditi. Tam, kjer imajo dovoljenje za garažo, bi imelo družinsko podjetje »motel, kmečki turizem z medicinskimi
storitvami in kolesarsko stezo«, je zapisano v občinski razvojni pobudi. Za Novice je Komljanec sicer dejal, da »ima vsa ustrezna dovoljenja«, po objavi novembra 2017 pa
vendarle priznal »da ima dva cegla narobe«. Inšpekcija tudi zoper Komljančev objekt, čeprav je v gradnji, ni uvedla postopka. MONI ČERNE
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Gradbeništvo kljub rasti še pod predkrizno 
ravnjo
Gradbeništvo v Sloveniji v zadnjih dveh leti beleži rast na vseh področjih, kljub temu pa še ni doseglo rasti iz predkriznih 
časov. Hkrati nekateri kazalniki kažejo, da se bo trend že v bližnji prihodnosti obrnil navzdol, ugotavlja državni statistični 
urad.
Gradbeništvo je med panogami, ki jih je gospodarska kriza pred desetimi leti najbolj prizadela. Medtem ko je večina 
področij gospodarstva (industrija, trgovina, storitve) že presegla predkrizni prihodek od prodaje, gradbeništvo še zmeraj 
precej zaostaja.
"Po precejšnjem padcu tako prihodkov kot tudi števila zaposlenih in števila podjetij po letu 2008 smo ponovno rast vseh 
treh kazalnikov zaznali deloma po letu 2013, predvsem pa v letih 2017 in 2018, ko lahko ponovno govorimo o t. i. 
konjunkturi," so v današnji objavi zapisali statistiki.
Medtem ko je število podjetij že doseglo predkrizno vrednost, prihodek od prodaje in število zaposlenih še precej 
zaostajata.
Leta 2018 so gradbena podjetja ustvarila šest milijard evrov prihodkov od prodaje, kar je skoraj 30 odstotkov manj kot leta
2008 ter hkrati več kot 34 odstotkov več kot leta 2013. Največji delež v prihodku, 49 odstotkov, so v letu 2018 
predstavljala specializirana gradbena dela, s 30 odstotki je sledila gradnja stavb in z 21 odstotki gradnja inženirskih 
objektov.
V panogi je lani delalo okoli 67.600 oseb, medtem ko jih je 10 let prej skoraj 89.800. Lani je bilo med zaposlenimi v 
gradbeništvu 70 odstotkov državljanov Slovenije, 30 odstotkov pa tujcev. Med tujci je bilo največ državljanov Bosne in 
Hercegovine, sledili so državljani Kosova, Severne Makedonije in Hrvaške. Med vsemi zaposlenimi v panogi je bilo več 
kot 90 odstotkov moških. 39 odstotkov jih je imelo dokončano srednjo poklicno šolo, 33 odstotkov srednjo strokovno ali 
srednjo splošno šolo, 13 odstotkov osnovno šolo in 11 odstotkov višjo ali visoko šolo.
Na račun manjšega števila delavcev se je sicer dvignila produktivnost dela, ki je v letu 2018 znašala 24.952 evrov na 
zaposlenega in je presegla vrednost pred gospodarsko krizo (23.682 evrov).
Leta 2008 je bilo v gradbeništvu registriranih 19.433 podjetij, leta 2018 pa 19.220. Prevladujejo mikro in majhna podjetja, 
z do 10 zaposlenimi, v letu 2017 je bilo takšnih 94 odstotkov vseh. V primerjavi z letom 2008 je bilo v letu 2017 več kot 
polovico manj srednje velikih in velikih podjetij, se je pa v tem obdobju podvojilo število skupin podjetij, kar pomeni, da 
prevladujejo sicer majhna podjetja, ki pa se med seboj povezujejo.
Plače so v gradbeništvu naraščale do leta 2011, nato so med letoma 2011 in 2015 nekoliko padle, po letu 2015 pa so 
ponovno naraščale. Lani je povprečna mesečna bruto plača znašala 1290 evrov, kar je 12 odstotkov več kot leta 2008 in 
hkrati za 23 odstotkov pod povprečno bruto plačo v Sloveniji. Najvišjo povprečno bruto plačo v gradbeništvu so lani imeli 
zaposleni v pomurski (1429 evrov), najnižjo zaposleni v podravski statistični regiji (1219 evrov).
Rast kažejo tudi mesečni indeksi vrednosti opravljenih gradbenih del - leta 2018 glede na leto 2017 za 20 odstotkov, leta 
2017 glede na leto 2016 za 17 odstotkov - pri čemer so v večini zadnjih let izrazito najvišjo rast zaznali v oktobru in 
novembru, najnižjo pa v januarju in februarju.
Na morebiten skorajšnji obrat navzdol pa kažejo podatki o izdanih gradbenih dovoljenjih in kazalnik zaupanja v 
gradbeništvu, ki sta neke vrste napovednik prihodnjega stanja.
Število izdanih gradbenih dovoljenj je v zadnjih treh letih padlo, trend se nadaljuje tudi v letu 2019 - v prvi polovici 
letošnjega leta je bilo izdanih 10 odstotkov manj gradbenih dovoljenj kot v enakem obdobju 2018. Nekoliko narašča le 
število izdanih gradbenih dovoljenj za stanovanjske stavbe, medtem ko število izdanih gradbenih dovoljenj za 
nestanovanjske stavbe pada. V obdobju 2016-2018 se je povečala površina stavb, za katere so bila izdana gradbena 
dovoljenja (za osem odstotkov) ter tudi število stanovanj v teh stavbah (za več kot 19 odstotkov).
Kazalnik zaupanja v gradbeništvu, ki ga sestavljata kazalnika skupna naročila in pričakovano zaposlovanje, je bil v prvih 
šestih mesecih letos ves čas pod povprečjem preteklega leta. Tudi podatki o pričakovanjih podjetij glede naročil, 
zaposlovanja in cen nakazujejo, da so podjetja višek dosegla v začetku leta 2018, nato pa so pričakovanja začela padati. 
Izjema je kazalnik zagotovljeno delo, ki je bil v prvih šestih mesecih letos ves čas nad lanskim povprečjem. Gradbena 
podjetja kot omejitveni dejavnik za poslovanje pri tem navajajo predvsem pomanjkanje usposobljenih delavcev, dejavnik 
velike konkurence v dejavnosti ter visoke stroške dela.
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Pregled - Slovenija, 13. 8. (torek) (dopolnjeno)
Pregled dogodkov v Sloveniji in mednarodne dejavnosti Slovenije v torek, 13. avgusta.

 - Kemis se bo pritožil na odločbo gradbene inšpekcije, ki mu nalaga odstranitev domnevno nelegalno LJUBLJANA
postavljenih objektov na Vrhniki po požaru leta 2017, je za  povedal direktor Kemisa Boštjan Šimenc. Ni pa še mogel STA
povedati, kdaj bo pritožba vložena in kakšna bo njena vsebina. Z ministrstva za okolje in prostor so medtem sporočili, da 
je gradbena inšpekcija Inšpektorata  za okolje in prostor v torek prejela povratnico, da je bila odločba Kemisu vročena. RS
Zoper to odločbo je dovoljena pritožba v roku 15 dni od vročitve.

 - Lovci imajo po novem podlago za lažji odstrel volka tako po interventnem zakonu kot po izrednih odločbahLJUBLJANA
, ki se izdajajo za območja, kjer doslej volk ni bil prisoten in tako niso zajeta v zakonu, do napadov volkov pa tam prihaja. 
Do takšne rešitve so prišli na današnjem sestanku s ključnimi deležniki pri ministru za okolje in prostor Simonu Zajcu. 
Medtem v  lovcem ponujajo 500 evrov nagrade za vsakega zakonito odstreljenega volka.SLS

 - Kakovost vode na morskem kopališču v Žusterni je po ukrepih komunalnega podjetja izboljšana, tako da so ga KOPER
danes znova odprli, a v nekoliko zmanjšanem obsegu. Preventivno je namreč zaprt še del kopališča, ki vključuje otroški 
bazen in kjer je meteorni iztok. Kopališče je bilo zaprto od 2. avgusta, ko je prišlo do fekalnega onesnaženja.

 - Železniško progo Divača-Koper so ob 19.40 vnovič odprli za promet. Odprtje je bilo napovedano za 10. LJUBLJANA
uro, a se je po informacijah Slovenskih železnic nekoliko zavleklo. Proga je bila zaprta od sobote zaradi dokončne 
sanacije po junijski nesreči tovornega vlaka pri Hrastovljah, v kateri je izteklo približno 11.000 kerozina.

 - Poslanska skupina  je v parlamentarni postopek vnovič vložila novelo zakona o organizaciji in LJUBLJANA SDS
financiranju vzgoje in izobraževanja, s katero želijo uresničiti odločbo ustavnega sodišča o financiranju šolstva. Predlagajo
, da se zasebnim šolam za javnoveljavni program zagotovi enako financiranje kot javnim šolam.

 - V zvezi s problematiko objektov v Spodnjih Pirničah, kjer je v bližini nekdanje diskoteke Lipa LJUBLJANA/MEDVODE
na kmetijskem zemljišču družine Zavašnik zrasel kamp z mobilnimi hiškami, so se danes sešli predstavniki pristojnih 
državnih in lokalnih inšpekcijskih služb ter občine. Dogovorili so se za koordiniran pristop k zadevi, so sporočili z 
ministrstva za okolje in prostor.

 - Vodja poslancev NSi Jožef Horvat je na premierja Marjana Šarca naslovil pismo, v katerem ob 100-letnici LJUBLJANA
združitve prekmurskih Slovencev z matičnim narodom predlaga ustanovitev strateškega razvojnega partnerstva za 
Pomurje. Pravi, da ne želi iskati odgovornih za razvojni zaostanek Pomurja, prepričan je, da se morajo osredotočiti na 
iskanje rešitev.

 - Zunanji minister Miro Cerar se je v začetku meseca neuradno sestal s hrvaškim kolegom LJUBLJANA/ZAGREB
Goranom Grlićem Radmanom, so danes za  potrdili na zunanjem ministrstvu. Dogovorila sta se, da se bosta uradno STA
sestala ob robu neformalnega zasedanja zunanjih ministrov  29. in 30. avgusta v Helsinkih. Grlić Radman, ki je hrvaškiEU
zunanji minister postal prejšnji mesec, je konec julija zaprosil za vljudnostni pogovor s slovenskim kolegom Cerarjem, so 
pojasnili na  Po seznanitvenem telefonskem pogovoru sta se nato tudi sestala na neuradnem in vljudnostnem MZZ.
srečanju.

 - Slovenska policija je v drugi polovici junija v okviru skupne operacije držav članic  in Europola LJUBLJANA EU
identificirala sedem odraslih tujih državljanov, za katere je obstajal sum, da so bili žrtve trgovine z ljudmi. Med njimi jih je 
pet, za katere je obstajal sum, da so jih izkoriščali za prisilno izvrševanje kaznivih dejanj. Identificirali so tudi enega tujca, 
za katerega je obstajal sum, da so ga kot žrtev trgovine z ljudmi izkoriščali za prisilno beračenje, in eno tujko, za katero je 
obstajal sum, da je bila izkoriščana za spolne zlorabe in prostitucijo.

 - Stanovanjski sklad  je izbral izvajalce za gradnjo soseske Novo Brdo v Ljubljani, v kateri bo 473 LJUBLJANA RS
najemnih stanovanj. Prvi sklop bodo predvidoma gradila podjetja Gorenjska gradbena družba, Kolektor Koling in  Krk, GP
drugi sklop pa  in  Graditelj. Gradnja bo skupno stala 56,8 milijona evrov.CGP SGP

 - Gradbeništvo v Sloveniji v zadnjih dveh leti beleži rast na vseh področjih, kljub temu pa še ni doseglo rasti LJUBLJANA
iz predkriznih časov. Medtem ko je število podjetij že doseglo predkrizno vrednost, prihodek od prodaje in število 
zaposlenih še precej zaostajata. Hkrati nekateri kazalniki kažejo, da se bo trend že v bližnji prihodnosti obrnil navzdol, 
ugotavlja državni statistični urad.

 - Čeprav sodne počitnice uradno še niso zaključene, se je danes na mariborskem okrožnem sodišču MARIBOR
nadaljevalo sojenje šestim članom domnevne slovensko-tajvanske kriminalne združbe, obtoženih trgovine z ljudmi. Zbrani
v sodni dvorani so prisluhnili prisluhom telefonskim pogovorom, ujetim med kriminalistično preiskavo.

 - Janja Garnbret je nova stara svetovna prvakinja v balvanskem plezanju. Slovenka je na svetovnem prvenstvu v TOKIO
Hachiojiju, prizorišču prihodnjih olimpijskih iger v Tokiu, osvojila zlato kolajno na balvanih. Dvajsetletna slovenska 
zvezdnica je na poti do drugega zlata v tej disciplini vodila po vseh treh krogih, pot do uspeha pa vseeno ni bila lahka.
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Slovenija je od Nemčije odvisna manj, kot velja prepričanje
delo.si/gospodarstvo/novice/slovenija-je-od-nemcije-odvisna-manj-kot-velja-prepricanje-216449.html

Analitiki zaradi nemške krize ne pričakujejo bistvenih težav za
Slovenijo.

Odpri galerijo

Nemčija je daleč največja trgovinska partnerica Slovenije. FOTO: Fabian Bimmer/Reuters

Frankfurt – Ob globokem padcu proizvodnje v predelovalnih dejavnostih in pričakovanju tehnične recesije
v Nemčiji, naši največji trgovinski partnerici, se postavlja vprašanje, koliko bo slednje negativno vplivalo na
slovensko gospodarstvo. Ker je slovenski izvoz bolj razpršen, kot velja prepričanje in ker so napovedi
ugodne, analitiki ne pričakujejo, da se bo rast bruto domačega proizvoda (BDP) bistveno znižala.

Slovenija je kot majhna država izrazito odvisna od izvoza blaga in storitev. Nemčija je daleč največja
trgovinska partnerica Slovenije. A ta podatek ne pojasni celotne zgodbe. Če izvoz merimo po dodani
vrednosti, ki jo ustvarimo v Sloveniji in je v procesu proizvodnje ne uvozimo od drugod, je slovenski izvoz
precej bolj razpršen in v tem smislu bolj robusten. To sta pokazala raziskovalca Banke Slovenije Milan
Damjanović in Biswajit Banerjee v lani objavljeni študiji.

V Nemčijo izvozimo »le« 14 odstotkov
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Ob upoštevanju dejstva, da so globalne proizvodne verige v zadnjih dveh desetletjih močno spremenile
značilnosti mednarodne trgovine, sta ugotovila, da je slovensko gospodarstvo od nemškega precej manj
odvisno, kot velja splošno prepričanje. Izvoz v Nemčijo, Italijo in Avstrijo, tri ključne partnerice, je, če izvoz
merimo z dodano vrednostjo, od bruto izvoza nižji za kar 50 odstotkov. Izvoz na Kitajsko, v ZDA in
Japonsko pa je bistveno višji.

Zakaj? Prvič zato, ker v ključne trgovinske partnerice izvozimo zelo veliko blaga iz predelovalnih
dejavnostih, kjer pa je proizvodnja zelo razčlenjena. To pomeni, da veliko našega izvoza pravzaprav
sestavljajo od drugod uvoženi izdelki ali storitve. Plastično prikazano: v avtomobilu, ki ga za 10.000 evrov
prodamo na Poljsko, je morda tudi za 8000 evrov vrednosti nastalo zunaj Slovenije (dizajn, avtomobilski
deli ...).

Drugič, ker še posebej zahodnoevropske države predstavljajo neke vrste proizvodno in vstopno točko za
ameriški in azijski trg. Zato del slovenskega izvoza v EU pravzaprav predstavlja izvoz v ZDA in Azijo. To je
razlog, da so na primer ZDA in Kitajska, merjeno po dodani vrednosti, precej bolj pomembni trgovinski
partnerici Slovenije, kot kaže bruto izvoz.

Posebne ohladitve v Sloveniji ni pričakovati. FOTO: Infografika

V BS nad skromnimi učinki presenečeni

V študiji se raziskovalca sicer nista ukvarjala z oceno učinkov morebitnega padca BDP v Nemčiji na
Slovenijo, kljub temu pa analiza kaže, da naše gospodarstvo ni premosorazmerno vezano na nemško. V
Banki Slovenije pravijo, da so nad poznimi in skromnimi negativnimi učinki iz Nemčije pravzaprav
presenečeni. Kot pravijo, je bila rast industrijske proizvodnje vse do maja precej robustna, še posebej v
primerjavi z visoko negotovostjo v mednarodnem okolju. »Blagovni izvoz v Nemčijo se je letos do maja v
primerjavi z istim obdobjem lani povečal za 7,6 odstotka, upočasnitev rasti v primerjavi z lanskim letom pa
je bila precej zmerna,« navajajo.

Da gre slovenski industriji še vedno dobro, pripisujejo odličnemu poslovanju farmacevtske industrije, ki
tako zakriva težave v kovinski, strojni in kemijski industriji, ki so povezane s šibkejšim tujim
povpraševanjem. Če to povežemo z ugotovitvami iz študije, ki kažejo, da je predvsem farmacevtska
industrija tista, ki vleče naprej voz slovenskega izvoza s končnimi izdelki, morebiti lahko zmerne učinke
pretresa v Nemčiji deloma iščemo prav tu.

Spodbudno je, da se je po štirih zaporednih četrtletjih padanja izboljšal tudi kazalec gospodarske klime v
svetu, ki ga meri Ifo. FOTO: Matthias Rietschel/Reuters

Glavni ekonomist Gospodarske zbornice Slovenije Bojan Ivanc se strinja z izsledki študije, da je naš
izvoz precej bolj razpršen, kot je morda videti na prvi pogled. Kot pravi, so trendi izvoza v Nemčijo odvisni
tako od povpraševanja v Nemčiji kot drugod po svetu. »V sami osnovi so razmere na nemškem trgu
izrazito dobre (gradbeništvo, domača trgovina), zato ta segment slovenskih izvoznikov ni utrpel
zmanjšanja naročil. Utrpel pa ga je segment avtomobilizma in strojegradnje, ki sta odvisna tudi od
svetovnega povpraševanja,« pojasnjuje Ivanc.

Če povzamemo razmišljanja analitikov, lahko rečemo, da v Sloveniji kakšne posebne ohladitve ni
pričakovati. Kot pravijo na BS, tudi zato ne, ker so podjetja danes v bistveno boljši kondiciji kot leta 2008,
da prebrodijo tuje šoke: podjetja so se razdolžila in razpolagajo z obsežnimi finančnimi rezervami. Ob tem
ostajata močni tudi zasebna in državna potrošnja, dodaja Ivanc. Spodbudno je tudi, da se je po štirih
zaporednih četrtletjih padanja izboljšal tudi kazalec gospodarske klime v svetu, ki ga meri Ifo.
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Kako bomo občutili muke nemškega gospodarstva
delo.si/gospodarstvo/novice/kako-bomo-obcutili-muke-nemskega-gospodarstva-216448.html

Slovenija je od Nemčije odvisna manj, kot velja prepričanje.

Odpri galerijo

Nemčija je motor evropskega gospodarstva, avtomobilska industrija pa je motor nemškega gospodarstva,
ki je tudi največji partner slovenskih podjetij. Foto Reuters

Ob globokem padcu proizvodnje v predelovalnih dejavnostih in pričakovanju tehnične recesije v Nemčiji,
naši največji trgovinski partnerici, se postavlja vprašanje, koliko bo slednje negativno vplivalo na
slovensko gospodarstvo. Ker je slovenski izvoz bolj razpršen, kot velja prepričanje in ker so napovedi
ugodne, analitiki ne pričakujejo, da se bo rast bruto domačega proizvoda (BDP) bistveno znižala.

Evropski statistični urad bo jutri objavil podatke o rasti bruto domačega proizvoda v Evropski uniji, znano
bo tudi gibanje vodilnega evropskega gospodarstva. Nemčija je lani za las ušla tehnični recesiji, nekateri
analitiki pa padec rasti pričakujejo v drugem letošnjem četrtletju.

Kaj pravijo slovenski gospodarstveniki?

Ohlajanje čutijo tudi nekatera slovenska podjetja. Dobavitelji avtomobilski industriji poročajo o 15-
odstotnem zmanjšanju naročil. Direktor proizvajalca oken in vrat Inlesa Andrej Mate je dejal, da se
zmanjšuje povpraševanje, pritisk na cene pa se je okrepil.
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Andrej Mate, direktor Inlesa
V Nemčiji, kjer prodamo okoli 60 odstotkov letne proizvodnje, čutimo precej močno ohlajanje že vse leto,
ne samo v zadnjem času. Ohlajanje čutimo na dva načina, in sicer se znižuje povpraševanje, pritisk na
nižje cene pa je bistveno večji. Imamo samo naročniško proizvodnjo, cenovne pogoje sklepamo za vsak
posel posebej in pri tem večje pritiske čutimo precej močno.

Andrej Orožen, direktor Dewesofta
Pri nas se ohlajanje v Nemčiji ne pozna. Ker naše izdelke potrebujejo večinoma v razvojnih laboratorijih,
so naročila tudi leta 2008 le malo zanihala, zdaj pa imamo rekordno 40-odstotno rast naročil glede na lani.
Ta je predvsem posledica rasti razvoja električnih avtomobilov. Slišimo, da ni več tako visoko
povpraševanje po inženirjih v Nemčiji, vendar ni videti, da bi se razvoj ustavil. Verjamemo, da se manjša
statistična kriza, če bo, pri nas ne bo poznala. Če bodo naročila malo zanihala, bomo to lahko nadomestili
z dvema serijama novih izdelkov, ki smo jih razvijali dve leti. Dobičke smo namenili razvoju, ker smo želeli
ponuditi nekaj novega, povsem drugačnega in tako razširiti prodajni asortiman.

 

V Nemčijo izvozimo »le« 14 odstotkov

Slovenija je kot majhna država izrazito odvisna od izvoza blaga in storitev. Nemčija je daleč največja
trgovinska partnerica Slovenije. A ta podatek ne pojasni celotne zgodbe. Če izvoz merimo po dodani
vrednosti, ki jo ustvarimo v Sloveniji in je v procesu proizvodnje ne uvozimo od drugod, je slovenski izvoz
precej bolj razpršen in v tem smislu bolj robusten. To sta pokazala raziskovalca Banke Slovenije Milan
Damjanović in Biswajit Banerjee v lani objavljeni študiji.

Ob upoštevanju dejstva, da so globalne proizvodne verige v zadnjih dveh desetletjih močno spremenile
značilnosti mednarodne trgovine, sta ugotovila, da je slovensko gospodarstvo od nemškega precej manj
odvisno, kot velja splošno prepričanje. Izvoz v Nemčijo, Italijo in Avstrijo, tri ključne partnerice, je, če izvoz
merimo z dodano vrednostjo, od bruto izvoza nižji za kar 50 odstotkov. Izvoz na Kitajsko, v ZDA in
Japonsko pa je bistveno višji.

Zakaj? Prvič zato, ker v ključne trgovinske partnerice izvozimo zelo veliko blaga iz predelovalnih
dejavnostih, kjer pa je proizvodnja zelo razčlenjena. To pomeni, da veliko našega izvoza pravzaprav
sestavljajo od drugod uvoženi izdelki ali storitve. Plastično prikazano: v avtomobilu, ki ga za 10.000 evrov
prodamo na Poljsko, je morda tudi za 8000 evrov vrednosti nastalo zunaj Slovenije (dizajn, avtomobilski
deli ...). Drugič, ker še posebej zahodnoevropske države predstavljajo neke vrste proizvodno in vstopno
točko za ameriški in azijski trg. Zato del slovenskega izvoza v EU pravzaprav predstavlja izvoz v ZDA in
Azijo. To je razlog, da so na primer ZDA in Kitajska, merjeno po dodani vrednosti, precej bolj pomembni
trgovinski partnerici Slovenije, kot kaže bruto izvoz.

Izvoz Foto Delo

V BS nad skromnimi učinki presenečeni

V študiji se raziskovalca sicer nista ukvarjala z oceno učinkov morebitnega padca BDP v Nemčiji na
Slovenijo, kljub temu pa analiza kaže, da naše gospodarstvo ni premosorazmerno vezano na nemško. V
Banki Slovenije pravijo, da so nad poznimi in skromnimi negativnimi učinki iz Nemčije pravzaprav
presenečeni. Kot pravijo, je bila rast industrijske proizvodnje vse do maja precej robustna, še posebej v
primerjavi z visoko negotovostjo v mednarodnem okolju. »Blagovni izvoz v Nemčijo se je letos do maja v
primerjavi z istim obdobjem lani povečal za 7,6 odstotka, upočasnitev rasti v primerjavi z lanskim letom pa
je bila precej zmerna,« navajajo.
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Da gre slovenski industriji še vedno dobro, pripisujejo odličnemu poslovanju farmacevtske industrije, ki
tako zakriva težave v kovinski, strojni in kemijski industriji, ki so povezane s šibkejšim tujim
povpraševanjem. Če to povežemo z ugotovitvami iz študije, ki kažejo, da je predvsem farmacevtska
industrija tista, ki vleče naprej voz slovenskega izvoza s končnimi izdelki, morebiti lahko zmerne učinke
pretresa v Nemčiji deloma iščemo prav tu.

Glavni ekonomist Gospodarske zbornice Slovenije Bojan Ivanc se strinja z izsledki študije, da je naš izvoz
precej bolj razpršen, kot je morda videti na prvi pogled. Kot pravi, so trendi izvoza v Nemčijo odvisni tako
od povpraševanja v Nemčiji kot drugod po svetu. »V sami osnovi so razmere na nemškem trgu izrazito
dobre (gradbeništvo, domača trgovina), zato ta segment slovenskih izvoznikov ni utrpel zmanjšanja
naročil. Utrpel pa ga je segment avtomobilizma in strojegradnje, ki sta odvisna tudi od svetovnega
povpraševanja,« pojasnjuje Ivanc.

Če povzamemo razmišljanja analitikov, lahko rečemo, da v Sloveniji kakšne posebne ohladitve ni
pričakovati. Kot pravijo na BS, tudi zato ne, ker so podjetja danes v bistveno boljši kondiciji kot leta 2008,
da prebrodijo tuje šoke: podjetja so se razdolžila in razpolagajo z obsežnimi finančnimi rezervami. Ob tem
ostajata močni tudi zasebna in državna potrošnja, dodaja Ivanc. Spodbudno je tudi, da se je po štirih
zaporednih četrtletjih padanja izboljšal tudi kazalec gospodarske klime v svetu, ki ga meri Ifo.
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Gradbeništvo po obsegu še pod vrednostjo iz leta 2008
3 min

Medtem ko so industrija, trgovina in storitve že presegle predkrizni prihodek
od prodaje, gradbeništvo še ni doseglo teh ravni. Medtem, ko je po
podatkih Statističnega urada Republike Slovenije leta 2008 slovensko
gradbeništvo ustvarilo 8,4 milijarde evrov prihodkov iz prodaje, je bil ta
znesek lani šest milijard. Dodana vrednost se je znižala iz 2,1 na 1,7 milijarde
evrov. Pred 11 leti so gradbena podjetja zaposlovala skoraj 90 tisoč ljudi, lani
pa dobrih 67 tisoč, pri čemer se je produktivnost dela zvišala iz 23.600 na
dobrih 24.900 evrov.
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Prihodnje leto obvezno »štempljanje« zaposlenih?
Čas branja: 10 min

  

13.08.2019  11:12

Po novem bi lahko evidenco delovnega časa vodili tudi za delavce, ki
opravljajo delo na drugih pravnih podlagah (avtorska, podjemna pogodba
...)

LANA DAKIĆ 

Po novem bi lahko delovodja na gradbišču imel na pametni napravi program, kjer bo za vsakega
delavca evidentirano, kdaj je prišel in kdaj odšel z gradbišča. Ta program bi lahko bil neposredno
povezan tudi z inšpektoratom za delo, ki bi tako lažje nadziral tiste delodajalce, pri katerih
ocenjujejo, da bi se lahko pojavile kršitve.

0
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Foto: Shutterstock

Več iz teme:  

    

    

   

Tedensko v vašem e-nabiralniku!

Izbor najboljših služb, uporabni kadrovski nasveti in TOP JOB Ambasador, kjer
predstavljamo Slovence v tujini in jih povezujemo s slovenskim gospodarstvom.

kliping@kliping.si

Vaši podatki so na varnem. Časnik Finance se zavezuje, da bo vaše podatke skrbno hranil in uporabljal samo za pošiljanje Pisma urednice
Topjob ter jih ne bo posredoval tretjim osebam. Odjavna povezava se nahaja na dnu vsakega biltena.
Politika zasebnosti

Imajo vaši zaposleni svobodo pri določanju delovnega časa? Vam je bolj pomembno
opravljeno delo kot to, da so zaposleni v podjetju striktno osem ur in da malica traja
izključno največ 30 minut? V prihodnjem letu bi se lahko svoboda delavcev precej
omejila, saj ministrstvo za delo pripravlja spremembe na področju evidentiranja
delovnega časa. Želijo namreč urediti razmere v gradbeništvu in gostinstvu, vendar pa bi
spremembe dodatno obremenile tista podjetja, ki zdaj nimajo vzpostavljenih sistemov za
evidentiranje delovnega časa.

trg dela > zaposlovanje > zakonodajne spremembe > delovno okolje >

delodajalci > Ministrstvo za delo > Upravno sodišče... > okrožno sodišče v... >

Zavod za zdravstveno... > Obrtno-podjetniška... > Obrtna zbornica Slovenije >

Boma >
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Področje delovnega časa in evidenc, ki jih mora delodajalec imeti, urejata zakon o
evidencah na področju dela in socialne varnosti (ZEPDSV) in zakon o delovnih razmerjih
(ZDR-1). ZEPDSV je začel veljati leta 2006 in se od takrat ni spreminjal. Se pa zato
spreminja narava dela – vse več podjetij zaposlenim omogoča prožno delo, delo od
doma, daljša kosila, tudi urejanje osebnih opravkov med delovnim časom in podobno.
Večini delodajalcev je namreč pomembno, da je delo opravljeno, in ne, koliko časa
delavec prebije v službi.

Katere evidence morate voditi

Zakon zdaj delodajalce zavezuje, da na področju dela in socialne varnosti vodijo
evidence:

o zaposlenih delavcih (podatki o delavcu, sklenjeni pogodbi o zaposlitvi, pri tujcih
tudi o delovnem dovoljenju …);
o stroških dela (bruto plači in nadomestilih plač, regresu, povračilih stroškov v zvezi
z delom, jubilejnih nagradah, odpravninah, plačanih prispevkih …);
o izrabi delovnega časa (podatki o številu ur, opravljenih nadurah, neopravljenih
urah …);
o oblikah razreševanja kolektivnih delovnih sporov pri delodajalcu (podatki o
stavki, organizatorju stavke, arbitražah delovnih sporov …);
s področja varnosti in zdravja pri delu.

Evidenca o izrabi delovnega časa je očitno med bolj problematičnimi, saj inšpektorji na
tem področju zaznavajo precej kršitev. Velika podjetja in precej srednjih ima
evidentiranje prihodov, odmorov in odhodov zaposlenih urejenih elektronsko, medtem
ko manjša podjetja za to skrbijo sama.

Pravniki Date podjetjem priporočajo sprejetje internega pravilnika o delovnem času, v
katerem delodajalec ustrezno uredi področje delovnega časa, način njegovega
evidentiranja in obračuna, kot tudi denimo način registracije prihoda in odhoda na delo.
Ob tem naj spomnimo, da se v delovni čas všteva tudi priprava na delo. »Ta pravilnik je
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priporočljiv predvsem zato, da ima delodajalec nadzor in pregled nad izrabo delovnega
časa svojih zaposlenih. Prav tako s tem pravilnikom delodajalec odpravi tudi morebitne
nesporazume o delovnem času,« svetujejo v Dati.

Inšpektorji težko lovijo kršitelje

Inšpektorat za delo že več let ugotavlja številne kršitve na področju delovnega časa,
zagotavljanja počitkov in odmorov. V teh dneh poteka tudi usmerjena akcija nadzora pri
delodajalcih v gostinstvu in gradbeništvu, v kateri inšpektorji nadzirajo vodenje evidence
o izrabi delovnega časa. Tako preverjajo, ali delodajalci sploh vodijo evidenco, kako jo
vodijo, katere podatke je mogoče razbrati iz evidence, kot tudi spoštovanje določb glede
delovnega časa, predvsem glede odmorov in počitkov ter glede odrejanja dela prek
polnega delovnega časa.

Prve ugotovitve akcije bodo znane na začetku septembra. Lani so denimo ugotovili 935
kršitev ZEPDSV, kar je sicer manj kot prejšnja leta. Kot pojasnjujejo na inšpektoratu, je
zaradi neustreznega vodenja evidenc, predvsem pa nekoliko pomanjkljive normativne
ureditve, ugotavljanje kršitev v zvezi z delovnim časom in zagotavljanjem počitka precej
oteženo. Ne morejo denimo ugotoviti, v katerem delu dneva je delavec opravljal delo, ali
je opravljal delo v manj ugodnem delovnem času in ali je treba upoštevati
prerazporeditev delovnega časa glede na referenčno obdobje.

V določenih dejavnostih opažajo tudi trend, da delodajalci od delavcev zahtevajo, da
beležijo prihod na delo šele ob dejanskem začetku dela oziroma odhod z dela zabeležijo
takoj, ko delavec konča efektivno delo. Čas priprav na delo (denimo preoblačenje) pa v
teh primerih ni zabeležen kot delovni čas, čeprav bi moral biti.

Sodišča različno o vodenju evidenc delavcev
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Ministrstvo za delo je že pred poletjem socialnim partnerjem predstavilo izhodišča za
pripravo zakonskih sprememb, ki si jih želi inšpektorat za delo. Dodatni povod so tudi
dve nekoliko nasprotujoči si sodbi upravnega sodišča v zadnjih dveh letih (ki kažeta, da
je treba področje vodenja evidenc na področju dela jasno urediti) in tudi letošnja sodba
sodišča EU.

Upravno sodišče je v sodbi leta 2017 (69/2017-11) ugotovilo, da mora delodajalec
voditi podatek o številu opravljenih ur tako za delavca, ki opravlja delo na podlagi
pogodbe o zaposlitvi, kot tudi za vsako drugo osebo, ki na kakršnikoli drugi pravni
podlagi opravlja delo za delodajalca (torej tudi na podlagi podjemne oziroma avtorske
pogodbe). Nato pa je upravno sodišče lani (394/2016-12) odločilo, da okrožno sodišče
v Mariboru ni delodajalec sodnika in torej med njima ne gre za razmerje delodajalec –
delavec v smislu ZEPDSV, zato okrožno sodišče v Mariboru glede sodnikov nima
obveznosti, ki jih nalaga ta zakon.

Sodišče EU pa je maja letos ugotovilo, da morajo države članice zagotoviti, da
delavci dejansko uživajo pravico delavca do dnevnega in tedenskega počitka.
Brez sistema, ki omogoča evidentiranje dnevnega delovnega časa, ki ga opravi vsak
delavec, po njihovem mnenju ni mogoče objektivno in zanesljivo določiti niti števila
opravljenih delovnih ur in njihove časovne razporeditve niti števila nadur. Zato morajo
države članice delodajalcem naložiti obveznost, da vzpostavijo objektiven, zanesljiv in
dostopen sistem, s katerim je mogoče evidentirati dnevni delovni čas, ki ga opravi vsak
delavec. Države članice pa morajo opredeliti konkretna pravila za uvedbo takšnega
sistema, zlasti obliko, po potrebi ob upoštevanju posebnosti vsakega sektorja ali
posebnosti, ki izhajajo iz velikosti nekaterih podjetij.

Spremembe že prihodnje leto?

Kot pojasnjujejo na ministrstvu za delo, ZEPDSV določa obveznost vodenja evidence o
številu ur opravljenega dela, ne pa tudi časa prihoda in odhoda z dela. Izhodišča za
pripravo zakonskih sprememb ZEPDSV po besedah ministrstva zasledujejo cilje:
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jasnejša določitev razmerja, za katero je treba voditi evidenco o izrabi delovnega
časa;
zagotovitev možnosti delavca, da se seznani s podatki iz evidence o izrabi delovnega
časa;
zagotovitev učinkovitega inšpekcijskega nadzora nad izvajanjem določb o delovnem
času, odmorih in počitkih delavca ter s tem posledično zagotovitev spoštovanja
določb o delovnem času ter zagotavljanju počitkov in odmorov.

Zdaj s socialnimi partnerji potekajo pogajanja, ministrstvo za delo pa želi, da bi zakon
pripravili in spremembe uveljavili prihodnje leto.

Sedem glavnih sprememb

V izhodiščih je ministrstvo pripravilo sedem sprememb zakona.

1. Razširitev definicije delavca

Vprašanje, ki se pojavlja ob odločitvah upravnega sodišča, je, ali je evidenco o delovnem
času treba voditi tudi za osebe, ki delo opravljajo na drugih pravnih podlagah, torej
študente, delo prek avtorskih in podjemnih pogodb, delo poslovodne osebe, ki ni v
delovnem razmerju, in podobno. Ministrstvo predlaga dopolnitev definicije delavca tako,
da se kot delavec šteje tudi delavec, ki na kakršnikoli drugi pravni podlagi opravlja delo
pri delodajalcu, pod pogojem, da ga opravlja osebno in je vključen v delovni proces
delodajalca, ali pretežno uporablja sredstva za opravljanje dela, ki so del delovnega
procesa uporabnika.

2. Rok za prijavo delavca v socialno zavarovanje pred delom

V praksi se pogosto pojavlja dilema, kdaj je treba delavca prijaviti v socialno zavarovanje
– ali pred nastopom dela ali v osmih dneh (kot je rok za posredovanje podatkov zavodu
za zdravstveno zavarovanje, ZZZS). Ministrstvo predlaga rešitev, da mora biti prijava
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delavca v socialno zavarovanje vložena najpozneje z dnem nastopa dela ne glede na
določilo v zvezi z rokom za posredovanje podatkov ZZZS.

3. Vpisovanje ure prihoda in odhoda delavca

Zdaj je treba za posameznega delavca vpisati le podatek o številu opravljenih ur, ne pa
tudi podatka o začetku in koncu dnevnega delovnega časa. Prav tako iz evidenc ni
razvidno, ali gre morda za nočno delo, izmensko delo, deljen delovni čas … Da bi
učinkoviteje nadzirali to področje, ministrstvo predlaga, da se v evidenco delovnega časa
vpisuje tudi podatek o času prihoda delavca na delo in odhoda z dela, o času začetka in
konca koriščenja odmora, o opravljenih urah v manj ugodnem delovnem času (nedeljsko
delo, delo med prazniki, nočno delo), izmensko delo, deljen delovni čas, ure, opravljene v
neenakomerno razporejenem delovnem času in začasno prerazporejenem delovnem
času, ter seštevek ur za daljše obdobje (teden, mesec, leto oziroma posamezno
referenčno obdobje).

4. Bo treba evidence obvezno voditi elektronsko?

Način vodenja evidenc je zdaj prepuščen delodajalcem in se lahko vodi v fizični ali
elektronski obliki. Ker inšpektorji za delo ugotavljajo, da so evidence delovnega časa pri
delodajalcih pogosto prirejene in ne izkazujejo dejanskega stanja (eden izmed
pokazateljev naj bi bil tudi podatek o prisotnosti delavcev, ki znaša vedno natanko osem
ur), si ministrstvo želi nedvoumno določiti način vodenja evidenc o izrabi delovnega
časa. Torej, da se čim bolj onemogoči fiktivno, neresnično vodenje evidenc. Zato
predlagajo, da novi zakon določi, kako se vodijo evidence, da so verodostojne (na primer
obvezno elektronsko vodenje evidenc), ali se določi, da mora delodajalec vsak mesec
delavce proti njihovemu podpisu seznaniti s podatki iz evidence o izrabi delovnega časa,
ki se nanje nanašajo, saj bi tako delavci sproti spremljali stanje ur. Ena izmed možnosti,
ki se omenja, je, da bi delavec s podpisom potrdil evidenco, izdelano za obračunsko
obdobje, v katerem je izplačana plača. Če ima delodajalec možnost poznejšega
spreminjanja podatkov, bi moral delavec to evidenco potrditi s podpisom.
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5. Obveznost hrambe evidence o izrabi delovnega časa

Ker določeni delodajalci, kot ugotavljajo inšpektorji, vodenje evidenc štejejo za zadevo
postranskega pomena in evidenc pogosto sploh ne hranijo oziroma ne vedo, da jih
morajo hraniti, bi v zakonu določili obveznost delodajalca, da na sedežu oziroma kraju
opravljanja dela hrani evidenco o izrabi delovnega časa in da na sedežu oziroma kraju
opravljanja dela hrani vso delovnopravno dokumentacijo, na podlagi katere se vpisujejo
podatki v evidence.

6. Sankcije tudi za odgovorno osebo v primeru kršitve opustitve vodenja,
hrambe ali posodabljanja evidenc

Zdajšnji zakon ne določa sankcije za odgovorno osebo, kar po mnenju ministrstva
pomeni določene težave pri sankcioniranju pravnih oseb, hkrati pa to pomeni, da se
odgovorne osebe pravnih oseb izognejo odgovornosti za storjeni prekršek. Zato bi med
predlaganimi spremembami določili tudi sankcijo za odgovorno osebo za primer kršitve
opustitve vodenja, hrambe ali posodabljanja evidenc.

7. Višje globe in izrekanje glob v razponu

Ministrstvo meni, da so zdajšnje globe nizke in nimajo odvračilnega učinka. Zdaj je
najvišja predvidena globa 4.173 evrov. Prav tako lahko zdaj delovni inšpektor izreče le
najnižjo predpisano višino globe, saj inšpektorji nimajo pooblastila za izrekanje glob v
razponu. Zato zdaj želijo višje globe za kršitve – kakšne, še ni jasno – in pooblastilo za
izrekanje glob v razponu.

Kako bi nova ureditev potekala na gradbišču

Kako naj bi bilo torej vodenje evidenc videti v praksi denimo v gradbeništvu, kjer so lani
ugotovili 195 kršitev: delovodja bo imel na primer na pametni napravi (telefon, tablični
računalnik) program, kjer bo za vsakega delavca evidentirano, kdaj je prišel in kdaj odšel
z gradbišča. Konec meseca (ali kakšnega drugega obdobja) bo delavec moral to evidenco
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pregledati in jo potrditi oziroma dati soglasje. Ta program bo povezan tudi z
inšpektoratom za delo, tako da bodo inšpektorji lahko sledili tiste delodajalce, pri katerih
ocenjujejo, da bi se lahko pojavile kršitve.

Delodajalci nočejo dodatnih administrativnih bremen

Predstavniki delodajalcev so si pri tej temi načeloma edini: strinjajo se, da morajo
evidence delovnega časa prikazati dejansko opravljeno delo, in ne odobravajo zlorab ali
prirejanja evidenc. Prav tako nasprotujejo dodatnim finančnim ali administrativnim
bremenom delodajalcev. Ena izmed idej je namreč tudi, da bi se davčne blagajne
nadgradile tako, da bi omogočale tudi evidentiranje delovnega časa, hkrati pa bi do teh
evidenc v dejanskem času ("real time") lahko dostopali tudi inšpektorji za delo.

V Obrtno-podjetniški zbornici Slovenije (OZS) odgovarjajo, da že zdajšnji zakon
omogoča različne načine evidentiranja delovnega časa, denimo knjiga prihodov in
odhodov, elektronske registrske ure in podobno, zato ne vidijo prav nikakršne potrebe
po on-line evidencah in takšnemu načinu nasprotujejo.

Bomo še manj konkurenčni?

Čeprav je strožje evidentiranje delovnega časa tudi zahteva EU, pa se pojavlja vprašanje
o še eni birokratski oviri za podjetja. Res je, da je treba preprečiti izkoriščanje delavcev v
panogah, kot sta gradbeništvo in gostinstvo, vendar pa na drugi strani številna podjetja
denimo v IT-panogi ter raziskovalnih in storitvenih dejavnostih (na primer v
arhitekturnih birojih, oglaševalskih agencijah …) že danes zaposlenim dajejo precej
svobode glede delovnika, saj je pomembneje, da je delo opravljeno. Dejansko
evidentiranje prihoda, odmora in odhoda vsakega zaposlenega bi pomenilo dodatno
administrativno obremenitev.

Podobno zapleteno je za delodajalca urediti tudi delo od doma, zato precej podjetij to
omogoča delavcem po dogovoru in brez obveščanja inšpektorata za delo. To je namreč
eden izmed pogojev za delo od doma, skupaj z denimo pripravo internega pravilnika,
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spreminjanja pogodb o zaposlitvi, izdelave izjave varnosti z oceno tveganja … S
številnimi zahtevanimi pogoji za opravljanje dela od doma, pa tudi kot kaže prihodnje
leto z novimi pravili na področju evidentiranja delovnega časa, se zgolj omejujejo
možnosti prožnega dela, slovenski delavci pa postajajo še bolj nekonkurenčni.

Kako delovni čas urejajo v Nemčiji, Italiji,Franciji in na Nizozemskem
Ministrstvo za delo je v izhodiščih predstavilo tudi
primere evidentiranja delovnega časa v nekaterih
državah EU:

V Nemčiji so delodajalci zavezani evidentirati
delovni čas zaposlenih, zbirajo pa podatke o
začetku in koncu delovnega dne delavca, število
delovnih ur in vrsto dela, kar potrdi delavec s
podpisom. Zaželeno je tudi, da si delavec sam
beleži delovne ure in odmore. Delodajalci lahko
podatke registrirajo v pisni obliki ali elektronsko.
V primeru digitalne evidence mora biti njihov
strežnik lociran v Nemčiji.
Na Nizozemskem morajo vsi delodajalci voditi
evidenco o času in prisotnosti svojih zaposlenih.
V evidenci morajo biti zabeležene vse delovne
ure, odmori, dopust in bolniške odsotnosti.
Delodajalci lahko sami izberejo način
evidentiranja, zaposleni pa morajo imeti vpogled
v evidenco podatkov. Evidenco o delovnem času
zaposlenih mora delodajalec hraniti 52 tednov.
V Franciji razlikujejo dva sistema: v prvem so
delavci, katerih delovni čas se izračunava v urah
(tedensko, mesečno, letno), v drugem pa delavci,
ki na podlagi pogodbe delajo določeno število
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dni, njihov delovni dan pa se izračunava na
delovne dni na leto (največ 218 dni), in ne na
ure. Delavec lahko v obeh primerih do teh
podatkov dostopa z uveljavljanjem pravice
dostopa do svojih osebnih podatkov.
V Italiji je delodajalec pooblaščen za nadzor
delovne aktivnosti zaposlenih, zagotovljeno pa
mora biti tudi spoštovanje zasebnosti
zaposlenega. Sistem registracije delovnega časa
se lahko uporablja za vse namene, povezane z
delovnim razmerjem, vendar se mora zagotavljati
varovanje zasebnosti delavca.
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Satistični podatki kažejo, da slovensko gradbeništvo še ni doseglo predkriznih
časov. Plače najnižje prav v Podravju.

V letu 2017 in 2018 slovensko gradbeništvo ponovno doživlja rast na vseh področjih, a kljub temu še ni
doseglo rasti iz predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki ponovno kažejo, da se bo trend rasti že v
bližnji prihodnosti obrnil navzdol, ugotavljajo na Statističnem uradu Republike Slovenije.

Gospodarska kriza pred desetimi leti je najbolj prizadela gradbeništvo. Večina področij gospodarstva, na
primer industrija, trgovina ali storitve, so že presegla predkrizni prihodek od prodaje. Gradbeništvo pa
je še vedno tista panoga, ki še zmeraj precej zaostaja v rasti v primerjavi z drugimi dejavnostmi.

Najnižje plače v gradbeništvu prav v
Podravju
Eva Božič 13. Avgust 2019 13:35 v Politika in gospodarstvo
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Po precejšnjem padcu prihodkov, števila zaposlenih in števila podjetij po letu 2008 je bilo

ponovno rast kazalnikov moč zaznati deloma po letu 2013, predvsem pa v letih 2017 in 2018,

ko je mogoče ponovno govoriti o tako imenovani konjunkturi.

Produktivnost višja, prihodki manjši

S številom podjetij, ki so bila registrirana v gradbeni dejavnosti, smo že dosegli predkrizne čase. V letu
2018 je bilo v Sloveniji v gradbeništvu registriranih 19.220 podjetij. Ob primerjavi leta 2018 z letom
2008 je jasno razvidno, da danes močno zaostajamo pri prihodku od prodaje, za skoraj tretjino, ter pri
številu oseb, ki delajo v gradbeništvu, za skoraj četrtino.

Zaradi manjšega števila delavcev se je dvignila produktivnost dela, ki je 2018

znašala 24.952 evrov in je tako presegla vrednosti pred gospodarsko krizo.

Nekoliko drugačno sliko kažejo podatki o izdanih gradbenih dovoljenjih in kazalnikih zaupanja v
gradbeništvu. Te lahko uporabimo kot neke vrste napovednik bodočega stanja – v teh dveh primerih se
je trend rasti že obrnil, in sicer ponovno navzdol.

Vir SURS

Ustvarjena dodana vrednost nižja kot pred krizo

V Sloveniji je gradbeništvo v 2018 prispevalo skoraj sedem odstotkov ustvarjene dodane vrednosti. To
znaša skoraj 1,7 milijarde evrov, ta delež pa po letu 2015 ves čas počasi narašča.
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Leta 2008, je gradbeništvo predstavljalo skoraj 11 odstotkov ustvarjene dodane vrednosti. Več

kot polovico dodane vrednosti so sicer v 2018 ustvarila podjetja, ki opravljajo specializirana

gradbena dela, več kot 59 odstotkov.

Med specializirana gradbena dela uvrščamo pripravljalna dela na gradbišču, inštaliranje pri gradnjah,
zaključna gradbena dela ter krovstvo in druga specializirana gradbena dela.

Tem so s 23 odstotki sledila podjetja, ki gradijo stavbe, z 18 odstotki pa podjetja, ki gradijo

gradbeno inženirske objekte, kažejo statistični podatki.

Skoraj 6 milijard evrov prihodkov

Gradbena podjetja v Sloveniji so v letu 2018 ustvarila za skoraj šest milijard evrov prihodka od
prodaje. To je za skoraj 30 odstotkov manj kot v letu 2008, a obenem tudi več kot 34 odstotkov več kot v
letu 2013.

Največji delež v prihodku, ta znaša več kot 49 odstotkov, so v letu 2018 predstavljala specializirana
gradbena dela. Z nekaj manj kot 30 odstotki je sledila gradnja stavb, na zadnjem mestu pa, z nekaj manj
kot 21 odstotki, gradnja inženirskih objektov.

Danes prevladujejo majhna podjetja

Število novonastalih podjetij v gradbeništvu je od leta 2008 ves čas padalo, do manjše rasti je prišlo šele
v 2017.

V 2008 je bilo novonastalih podjetij 3.065, v letu 2017 pa le 1.535. Ves čas pa pada tudi število podjetij,
ki so prenehala poslovati. V letu 2008 je bilo takšnih podjetij 1.562, v letu 2017 pa le še 950, ugotavljajo
na statističnemu uradu.

Med gradbenimi podjetji še vedno prevladujejo mikro in majhna podjetja, takšnih z manj kot 10
zaposlenimi je bilo v 2017 kar 94 odstotkov od vseh podjetij, registriranih v gradbeni dejavnosti.
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V primerjavi z letom 2008 je bilo v letu 2017 v gradbeništvu kar več kot polovico manj srednje

velikih in velikih podjetij, se je pa v tem istem obdobju podvojilo število skupin podjetij, kar

pomeni, da prevladujejo sicer majhna podjetja, ki pa se med seboj povezujejo, ugotavljajo na

statističnem uradu.

Prevladuje manj izobražena delovna sila

V letu 2018 je bilo od zaposlenih v gradbeništvu skoraj 70 odstotkov takih, ki imajo državljanstvo
Republike Slovenije, 30 odstotkov pa je bilo tujcev.

Med tujci je bilo največ državljanov Bosne in Hercegovine, sledili so državljani Kosova,

Severne Makedonije in Hrvaške.

Med zaposlenimi v gradbeništvu so prevladovali moški, teh je bilo v letu 2018 več kot 90 odstotkov. Več
kot 39 odstotkov zaposlenih v gradbeništvu je imelo dokončano srednjo poklicno šolo, skoraj 33
odstotkov jih je imelo dokončano srednjo strokovno ali srednjo splošno šolo, sledili so zaposleni z
osnovnošolsko izobrazbo, teh je bilo nekaj manj kot 13 odstotkov, višješolsko ali visokošolsko izobrazbo
pa je imelo skoraj 11 odstotkov zaposlenih, kažejo podatki.
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Vir SURS

Produktivnost dela narašča

Produktivnost dela oziroma dodana vrednost na osebo, ki dela, je bila v letu 2018 v primerjavi z 2008 za
več kot 5 odstotkov višja, v primerjavi z 2013 pa po podatkih statističnega urada kar za skoraj 32
odstotkov višja in je znašala 24.952 evrov.

Najnižje plače prav v Podravju

Kljub gospodarski krizi so plače v gradbeništvu, za razliko od drugih kazalnikov, naraščale do leta 2011,
nato pa so med 2011 in 2015 padle za skoraj 4 odstotke, po tem pa so ponovno začele naraščati.

Povprečna mesečna bruto plača na zaposlenega v gradbeništvu je v 2018 znašala 1.290 evrov

in je bila za več kot 12 odstotkov večja kot v letu 2008. Povprečna bruto plača v gradbeništvu

je bila sicer v letu 2018 za več kot 23 odstotkov nižja od povprečne slovenske bruto plače.

Najvišjo povprečno bruto plačo v gradbeništvu so v letu 2018 imeli zaposleni v pomurski statistični
regiji, znašala je 1.429 evrov, najnižje plače v gradbeništvu pa so imeli zaposleni v podravski statistični
regiji, znašale so 1.219 evrov.

Gradbena dejavnost je najvišja v oktobru in novembru

Mesečni indeksi vrednosti opravljenih gradbenih del nakazujejo postopno rast vrednosti opravljenih
gradbenih del.

V letu 2018 je bila vrednost opravljenih gradbenih del v primerjavi z 2017 za 20 odstotkov

višja, leto prej pa za 17 odstotkov višja.

Gradbena dejavnost je velikokrat odvisna od vremenskih razmer, a je v zadnjih nekaj letih v večini
primerov najvišja rast zaznana v oktobru in novembru, najnižja pa v januarju in februarju.
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Vir SURS
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STATISTIKA

Gradbeništvo po obsegu

še pod vrednostjo iz leta 2008

Medtem ko so industrija, trgovina in storitve že pre-

segle predkrizni prihodek od prodaje, gradbeništvo

še ni doseglo teh ravni. Po podatkih Statističnega ura-

da RS je leta 2008 slovensko gradbeništvo ustvarilo

8,4 milijarde evrov prihodkov iz prodaje, lani pa jebil

ta znesek šest milijard. Dodana vrednost seje zniža-

la z 2,1 na 1,7 milijarde evrov. Pred 11 leti so gradbena

podjetja zaposlovala skoraj 90 tisoč ljudi, lani pa dob-

rih 67 tisoč, pri čemer seje produktivnost dela pove-

čala s 23.600 na dobrih 24.900 evrov. V. K.
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Satistični podatki kažejo, da slovensko gradbeništvo še ni doseglo predkriznih
časov.

V letu 2017 in 2018 slovensko gradbeništvo ponovno doživlja rast na vseh področjih, a kljub temu še ni
doseglo rasti iz predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki ponovno kažejo, da se bo trend rasti že v
bližnji prihodnosti obrnil navzdol, poroča Statistični urad Republike Slovenije.

Gospodarska kriza pred desetimi leti je najbolj prizadela gradbeništvo. Večina področij gospodarstva, na
primer industrija, trgovina ali storitve, so že presegla predkrizni prihodek od prodaje. Gradbeništvo pa
je še vedno tista panoga, ki še zmeraj precej zaostaja v rasti v primerjavi z drugimi dejavnostmi.

Najvišje plače v gradbeništvu v Pomurju.
Presenečeni?
sobotainfo 13. Avgust 2019 14:00 v Politika in gospodarstvo
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Po precejšnjem padcu prihodkov, števila zaposlenih in števila podjetij po letu 2008 je bilo

ponovno rast kazalnikov moč zaznati deloma po letu 2013, predvsem pa v letih 2017 in 2018,

ko je mogoče ponovno govoriti o tako imenovani konjunkturi, še poročajo.

S številom podjetij, ki so bila registrirana v gradbeni dejavnosti, smo že dosegli predkrizne čase. V letu
2018 je bilo v Sloveniji v gradbeništvu registriranih 19.220 podjetij. Ob primerjavi leta 2018 z letom
2008 je jasno razvidno, da danes močno zaostajamo pri prihodku od prodaje, za skoraj tretjino, ter pri
številu oseb, ki delajo v gradbeništvu, za skoraj četrtino.

Zaradi manjšega števila delavcev se je dvignila produktivnost dela, ki je v  2018 znašala

24.952 evrov in je tako presegla vrednosti pred gospodarsko krizo.

Nekoliko drugačno sliko kažejo podatki o izdanih gradbenih dovoljenjih in kazalnikih zaupanja v
gradbeništvu. Te lahko uporabimo kot neke vrste napovednik bodočega stanja – v teh dveh primerih se
je trend rasti že obrnil, in sicer ponovno navzdol.

Vir SURS

Ustvarjena dodana vrednost nižja kot pred krizo

V Sloveniji je gradbeništvo v 2018 prispevalo skoraj 7 odstotkov ustvarjene dodane vrednosti. To znaša
skoraj 1,7 milijarde evrov, ta delež pa po letu 2015 ves čas počasi narašča.
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Leta 2008, je gradbeništvo predstavljalo skoraj 11 odstotkov ustvarjene dodane vrednosti. Več

kot polovico dodane vrednosti so sicer v 2018 ustvarila podjetja, ki opravljajo specializirana

gradbena dela, več kot 59 odstotkov.

Med specializirana gradbena dela uvrščamo pripravljalna dela na gradbišču, inštaliranje pri gradnjah,
zaključna gradbena dela ter krovstvo in druga specializirana gradbena dela.

Tem so s 23 odstotki sledila podjetja, ki gradijo stavbe, z 18 odstotki pa podjetja, ki gradijo

gradbeno inženirske objekte, še poroča Statistični urad Republike Slovenije, poroča

Statistični urad Republike Slovenije.

Gradbena podjetja ustvarila skoraj 6 milijard evrov prihodka od prodaje

Gradbena podjetja v Sloveniji so v letu 2018 ustvarila za skoraj 6 milijard evrov prihodka od prodaje. To
je za skoraj 30 odstotkov manj kot v letu 2008, a obenem tudi več kot 34 odstotkov več kot v letu 2013.

Največji delež v prihodku, ta znaša več kot 49 odstotkov, so v letu 2018 predstavljala specializirana
gradbena dela. Z nekaj manj kot 30 odstotki je sledila gradnja stavb, na zadnjem mestu pa, z nekaj manj
kot 21 odstotki, gradnja inženirskih objektov, poroča Statistični urad Republike Slovenije.

Ogromno podjetij še zmeraj na ravni predkriznih časov

V letu 2018 je bilo v Sloveniji 19.220 podjetij, ki so bila registrirana v dejavnosti gradbeništvo, s tem pa
je bilo že skoraj doseženo število podjetij iz leta 2008. Največ podjetij, več kot 81 ostotkov, je bilo v  letu
2018 registriranih v dejavnosti specializirana gradbena dela, še poročajo.

V zadnjem desetletju je po precejšnjem padcu število oseb, ki delajo v gradbeništvu, naraščalo

le počasi. V letu 2013 je v gradbeništvu delalo več kot 32 odstotkov manj oseb kot v letu 2008.

Leto 2018 je bilo v primerjavi z letom 2008  v Sloveniji še zmeraj za skoraj 25 odstotkov manj oseb, ki so
delale v tej dejavnosti. Leta 2008 je delalo 89.766 oseb, leta 2018 pa 67.582 oseb, poroča Statistični

Sobotainfo.com 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 70.528

17:35

https://sobotainfo.com/novica/politika-gospodarstv... 3 / 7

Sobotainfo.com 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 70.528 Kazalo

17:35

https://sobotainfo.com/novica/politika-gospodarstv...

40

https://sobotainfo.com/novica/politika-gospodarstvo/najvisje-place-v-gradbenistvu-v-pomurju-preseneceni/497112










O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

urad Republike Slovenije.

Danes prevladujejo majhna podjetja

Število novonastalih podjetij v gradbeništvu je od leta 2008 ves čas padalo, do manjše rasti je prišlo šele
v 2017.

V 2008 je bilo novonastalih podjetij 3.065, v letu 2017 pa le 1.535. Ves čas pa pada tudi število podjetij,
ki so prenehala poslovati. V letu 2008 je bilo takšnih podjetij 1.562, v letu 2017 pa le še 950, poroča
Statistični urad Republike Slovenije.

Med gradbenimi podjetji še vedno prevladujejo mikro in majhna podjetja, takšnih z manj kot 10
zaposlenimi je bilo v 2017 kar 94 odstotkov od vseh podjetij, registriranih v gradbeni dejavnosti.

V primerjavi z letom 2008 je bilo v letu 2017 v gradbeništvu kar več kot polovico manj srednje

velikih in velikih podjetij, se je pa v tem istem obdobju podvojilo število skupin podjetij, kar

pomeni, da prevladujejo sicer majhna podjetja, ki pa se med seboj povezujejo, še poročajo na

Statističnem uradu Republike Slovenije.

Prevladuje manj izobražena delovna sila

V letu 2018 je bilo od zaposlenih v gradbeništvu skoraj 70 odstotkov takih, ki imajo državljanstvo
Republike Slovenije, 30 odstotkov pa je bilo tujcev.

Med tujci je bilo največ državljanov Bosne in Hercegovine, sledili so državljani Kosova,

Severne Makedonije in Hrvaške.

Med zaposlenimi v gradbeništvu so prevladovali moški, teh je bilo v letu 2018 več kot 90 odstotkov. Več
kot 39 odstotkov zaposlenih v gradbeništvu je imelo dokončano srednjo poklicno šolo, skoraj 33
odstotkov jih je imelo dokončano srednjo strokovno ali srednjo splošno šolo, sledili so zaposleni z
osnovnošolsko izobrazbo, teh je bilo nekaj manj kot 13 odstotkov, višješolsko ali visokošolsko izobrazbo
pa je imelo skoraj 11 odstotkov zaposlenih, poroča Statistični urad Republike Slovenije.
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Vir SURS

Produktivnost dela narašča

Produktivnost dela oziroma dodana vrednost na osebo, ki dela, je bila v leu 2018 v primerjavi z 2008 za
več kot 5 odstotkov višja, v primerjavi z  2013 pa kar za skoraj 32 odstotkov višja in je znašala 24.952
evrov, poroča Statistični urad Republike Slovenije.

Najvišja plača v gradbeništvu v pomurski regiji

Kljub gospodarski krizi so plače v gradbeništvu, za razliko od drugih kazalnikov, naraščale do leta 2011,
nato pa so med 2011 in 2015 padle za skoraj 4 odstotke, po tem pa so ponovno začele naraščati.

Povprečna mesečna bruto plača na zaposlenega v gradbeništvu je v 2018 znašala 1.290 evrov

in je bila za več kot 12 odstotkov večja kot v letu 2008, še poročajo.

Povprečna bruto plača v gradbeništvu je bila v letu 2018 za več kot 23 odstotkov nižja od povprečne
slovenske bruto plače, poroča Statistični urad Republike Slovenije.

Sobotainfo.com 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 70.528

17:35

https://sobotainfo.com/novica/politika-gospodarstv... 5 / 7

Sobotainfo.com 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 70.528 Kazalo

17:35

https://sobotainfo.com/novica/politika-gospodarstv...

42

https://sobotainfo.com/novica/politika-gospodarstvo/najvisje-place-v-gradbenistvu-v-pomurju-preseneceni/497112










O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Najvišjo povprečno bruto plačo v gradbeništvu so v letu 2018 imeli zaposleni v pomurski

statistični regiji, znašala je 1.429 evrov, najnižje plače v gradbeništvu pa so imeli zaposleni v

podravski statistični regiji, znašale so 1.219 evrov.

Gradbena dejavnost je najvišja v oktobru in novembru

Mesečni indeksi vrednosti opravljenih gradbenih del nakazujejo postopno rast vrednosti opravljenih
gradbenih del.

V letu 2018 je bila vrednost opravljenih gradbenih del v primerjavi z 2017 za 20 odstotkov

višja, leto prej pa za 17 odstotkov višja.

Gradbena dejavnost je velikokrat odvisna od vremenskih razmer, a je v zadnjih nekaj letih v večini
primerov najvišja rast zaznana v oktobru in novembru, najnižja pa v januarju in februarju, poroča
Statistični urad Republike Slovenije.
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Gradbeništvo Statistični urad republike slovenije Statistika

Vir SURS

Pošlji fotografije, video ali
informacije
Opozori na napako
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Kako bomo občutili muke nemškega gospodarstva
delo.si/gospodarstvo/novice/kako-bomo-obcutili-muke-nemskega-gospodarstva-216448.html

Slovenija je od Nemčije odvisna manj, kot velja prepričanje.

Odpri galerijo

Nemčija je motor evropskega gospodarstva, avtomobilska industrija pa je motor nemškega gospodarstva,
ki je tudi največji partner slovenskih podjetij. Foto Reuters

Ob globokem padcu proizvodnje v predelovalnih dejavnostih in pričakovanju tehnične recesije v Nemčiji,
naši največji trgovinski partnerici, se postavlja vprašanje, koliko bo slednje negativno vplivalo na
slovensko gospodarstvo. Ker je slovenski izvoz bolj razpršen, kot velja prepričanje in ker so napovedi
ugodne, analitiki ne pričakujejo, da se bo rast bruto domačega proizvoda (BDP) bistveno znižala.

Evropski statistični urad bo jutri objavil podatke o rasti bruto domačega proizvoda v Evropski uniji, znano
bo tudi gibanje vodilnega evropskega gospodarstva. Nemčija je lani za las ušla tehnični recesiji, nekateri
analitiki pa padec rasti pričakujejo v drugem letošnjem četrtletju.

Kaj pravijo slovenski gospodarstveniki?

Ohlajanje čutijo tudi nekatera slovenska podjetja. Dobavitelji avtomobilski industriji poročajo o 15-
odstotnem zmanjšanju naročil. Direktor proizvajalca oken in vrat Inlesa Andrej Mate je dejal, da se
zmanjšuje povpraševanje, pritisk na cene pa se je okrepil.
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Andrej Mate, direktor Inlesa
V Nemčiji, kjer prodamo okoli 60 odstotkov letne proizvodnje, čutimo precej močno ohlajanje že vse leto,
ne samo v zadnjem času. Ohlajanje čutimo na dva načina, in sicer se znižuje povpraševanje, pritisk na
nižje cene pa je bistveno večji. Imamo samo naročniško proizvodnjo, cenovne pogoje sklepamo za vsak
posel posebej in pri tem večje pritiske čutimo precej močno.

Andrej Orožen, direktor Dewesofta
Pri nas se ohlajanje v Nemčiji ne pozna. Ker naše izdelke potrebujejo večinoma v razvojnih laboratorijih,
so naročila tudi leta 2008 le malo zanihala, zdaj pa imamo rekordno 40-odstotno rast naročil glede na lani.
Ta je predvsem posledica rasti razvoja električnih avtomobilov. Slišimo, da ni več tako visoko
povpraševanje po inženirjih v Nemčiji, vendar ni videti, da bi se razvoj ustavil. Verjamemo, da se manjša
statistična kriza, če bo, pri nas ne bo poznala. Če bodo naročila malo zanihala, bomo to lahko nadomestili
z dvema serijama novih izdelkov, ki smo jih razvijali dve leti. Dobičke smo namenili razvoju, ker smo želeli
ponuditi nekaj novega, povsem drugačnega in tako razširiti prodajni asortiman.

 

V Nemčijo izvozimo »le« 14 odstotkov

Slovenija je kot majhna država izrazito odvisna od izvoza blaga in storitev. Nemčija je daleč največja
trgovinska partnerica Slovenije. A ta podatek ne pojasni celotne zgodbe. Če izvoz merimo po dodani
vrednosti, ki jo ustvarimo v Sloveniji in je v procesu proizvodnje ne uvozimo od drugod, je slovenski izvoz
precej bolj razpršen in v tem smislu bolj robusten. To sta pokazala raziskovalca Banke Slovenije Milan
Damjanović in Biswajit Banerjee v lani objavljeni študiji.

Ob upoštevanju dejstva, da so globalne proizvodne verige v zadnjih dveh desetletjih močno spremenile
značilnosti mednarodne trgovine, sta ugotovila, da je slovensko gospodarstvo od nemškega precej manj
odvisno, kot velja splošno prepričanje. Izvoz v Nemčijo, Italijo in Avstrijo, tri ključne partnerice, je, če izvoz
merimo z dodano vrednostjo, od bruto izvoza nižji za kar 50 odstotkov. Izvoz na Kitajsko, v ZDA in
Japonsko pa je bistveno višji.

Zakaj? Prvič zato, ker v ključne trgovinske partnerice izvozimo zelo veliko blaga iz predelovalnih
dejavnostih, kjer pa je proizvodnja zelo razčlenjena. To pomeni, da veliko našega izvoza pravzaprav
sestavljajo od drugod uvoženi izdelki ali storitve. Plastično prikazano: v avtomobilu, ki ga za 10.000 evrov
prodamo na Poljsko, je morda tudi za 8000 evrov vrednosti nastalo zunaj Slovenije (dizajn, avtomobilski
deli ...). Drugič, ker še posebej zahodnoevropske države predstavljajo neke vrste proizvodno in vstopno
točko za ameriški in azijski trg. Zato del slovenskega izvoza v EU pravzaprav predstavlja izvoz v ZDA in
Azijo. To je razlog, da so na primer ZDA in Kitajska, merjeno po dodani vrednosti, precej bolj pomembni
trgovinski partnerici Slovenije, kot kaže bruto izvoz.

Izvoz Foto Delo

V BS nad skromnimi učinki presenečeni

V študiji se raziskovalca sicer nista ukvarjala z oceno učinkov morebitnega padca BDP v Nemčiji na
Slovenijo, kljub temu pa analiza kaže, da naše gospodarstvo ni premosorazmerno vezano na nemško. V
Banki Slovenije pravijo, da so nad poznimi in skromnimi negativnimi učinki iz Nemčije pravzaprav
presenečeni. Kot pravijo, je bila rast industrijske proizvodnje vse do maja precej robustna, še posebej v
primerjavi z visoko negotovostjo v mednarodnem okolju. »Blagovni izvoz v Nemčijo se je letos do maja v
primerjavi z istim obdobjem lani povečal za 7,6 odstotka, upočasnitev rasti v primerjavi z lanskim letom pa
je bila precej zmerna,« navajajo.

Times.si 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 61.010

06:15

http://www.times.si/gospodarstvo/fotokako-bomo-obc... 2 / 3

Times.si 13.08.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 61.010 Kazalo

06:15

http://www.times.si/gospodarstvo/fotokako-bomo-obc...

46

http://www.times.si/gospodarstvo/fotokako-bomo-obcutili-muke-nemskega-gospodarstva--1866879b756f625be267f0f3bdbfc358f486fece.html


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Da gre slovenski industriji še vedno dobro, pripisujejo odličnemu poslovanju farmacevtske industrije, ki
tako zakriva težave v kovinski, strojni in kemijski industriji, ki so povezane s šibkejšim tujim
povpraševanjem. Če to povežemo z ugotovitvami iz študije, ki kažejo, da je predvsem farmacevtska
industrija tista, ki vleče naprej voz slovenskega izvoza s končnimi izdelki, morebiti lahko zmerne učinke
pretresa v Nemčiji deloma iščemo prav tu.

Glavni ekonomist Gospodarske zbornice Slovenije Bojan Ivanc se strinja z izsledki študije, da je naš izvoz
precej bolj razpršen, kot je morda videti na prvi pogled. Kot pravi, so trendi izvoza v Nemčijo odvisni tako
od povpraševanja v Nemčiji kot drugod po svetu. »V sami osnovi so razmere na nemškem trgu izrazito
dobre (gradbeništvo, domača trgovina), zato ta segment slovenskih izvoznikov ni utrpel zmanjšanja
naročil. Utrpel pa ga je segment avtomobilizma in strojegradnje, ki sta odvisna tudi od svetovnega
povpraševanja,« pojasnjuje Ivanc.

Če povzamemo razmišljanja analitikov, lahko rečemo, da v Sloveniji kakšne posebne ohladitve ni
pričakovati. Kot pravijo na BS, tudi zato ne, ker so podjetja danes v bistveno boljši kondiciji kot leta 2008,
da prebrodijo tuje šoke: podjetja so se razdolžila in razpolagajo z obsežnimi finančnimi rezervami. Ob tem
ostajata močni tudi zasebna in državna potrošnja, dodaja Ivanc. Spodbudno je tudi, da se je po štirih
zaporednih četrtletjih padanja izboljšal tudi kazalec gospodarske klime v svetu, ki ga meri Ifo.
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GOLJUFIVA SODNICA

Po črni gradnji od države kupuje parcelo!
Objavljeno 13. avgust 2019 10.51 | Posodobljeno 13. avgust 2019 10.51 | Piše: Moni Černe

Ključne besede:  Tina Benčič   zemljišče   gradnja � � �

Za zemljišče, kjer je nelegalno postavila hišo, bo
odštela 200.100 evrov. Gradbeni inšpektorji niso
obiskali niti drugih treh državnih uslužbencev, ki
naj bi gradili brez dovoljenj.
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Tina in Denis Benčič

 Odpri galerijo
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storitev omogoča

Kaj berejo drug
Ta članek trenut

87

PIRAN, IZOLA, KOPER – Na včerajšnji dan pred dvema letoma smo razkrili, da 44-letna takrat piranska, zdaj postojnska sodnica Tina
Benčič že 25 let živi v črni gradnji, na kmetijskem zemljišču v lasti državnega sklada. Gradbena inšpekcija je do danes, čeprav je od
prve prijave minilo osem let, ni obiskala. To ni osamljen primer kršenja zakonodaje, še o treh spornih gradnjah državnih uslužbencev v
slovenski Istri smo pisali v Slovenskih novicah: motelu v gradnji na kmetijskem zemljišču v izolski Dobravi družbe v. d. direktorja
Zdravstvenega doma Izola Evgenija Komljanca, pa kriminalista Nermina Dedića s Policijske uprave Koper, ter takratnega višjega
svetovalca oddelka za okolje in prostor na Upravni enoti Koper Seada Muharemovića.

Niso na prednostnem seznamu

Gradbena inšpekcija v nobeni od teh zadev še ni uvedla uradnega postopka. »Inšpektorat RS za okolje in prostor (IRSOP) v iskalniku
informacijskega sistema, ki ga uporablja pri delu, v zvezi z omenjenimi zemljišči ne najde inšpekcijskih postopkov,« so nam pojasnili na
ministrstvu za okolje in prostor. Te gradnje leta 2019 še vedno niso na prioritetnem seznamu. »Zaradi odsotnosti pristojnih inšpektorjev
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IRSOP predvideva, da gre pri navedenih objektih za zgrajene/dokončane objekte ali objekte v uporabi, ki ne predstavljajo prioritet pri
nadzoru gradbene inšpekcije, tako da v primeru prijave še niso bili obravnavani ali pa IRSOP z domnevnimi nepravilnostmi ni bil
seznanjen,« pravijo.

667 kvadratnih metrov zemljišča naj bi bilo kmalu sodničinih.

 Sodničina hiša FOTO: Moni Černe

Sodnica bo skupaj z možem Denisom Benčičem v kratkem postala lastnica dveh kmetijskih zemljišč, kjer si je omislila hišo na črno. S
Skladom kmetijskih zemljišč in gozdov RS (SKZG RS) sta zakonca že sklenila kupo-prodajno pogodbo, kvadratni meter zemlje bosta
plačala po 300 evrov. »Sklad je 17. 7. 2019 sklenjeno pogodbo v odmero davka poslal na davčni urad. Ko bo davek odmerjen, tega
plačajo kupci, sledijo notarska overitev pogodbe ter izstavitev računa in plačilo kupnine,« je pojasnila Irena Majcen, direktorica SKZG
RS. Za zemljišči, veliki 667 m2, bosta odštela 200.100 evrov.

Eno zemljišče že odkupil
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Oktobra predlani smo poročali, da je Sead Muharemović izdajal oziroma zavračal gradbena dovoljenja v Mestni občini Koper, med
službovanjem pa naj bi v Spodnjih Škofijah, na družinski, občinski, pa še republiški zemlji zidal, pozidaval in dograjeval brez ustrezne
dokumentacije. Svoje početje je takrat priznal, prav tako kot mož sodnice Benčičeve. Po razkritju se je upokojil, a dela prek zasebnega
podjetja SLN inženiring, katerega ustanovitelj je, zastopnica pa je njegova življenjska in poslovna sopotnica, Nevenka Zekić. SLN
inženiring je od koprske občine kupil eno od spornih občinskih zemljišč v izmeri 325 m2. »Vrednost zemljišča je sodni cenilec ocenil na
14.204 evre,« so nam povedali na koprski občini. Postopek za odkup še dveh občinskih zemljišč poteka, naj bi se pa Zekićeva in
Muharemović vselila v neskladno gradnjo in z nelegalnostjo naj bi se nadaljevalo, na tak način naj bi bil postavljen nov zid. Ima družba
dovoljenje? Nekdanji delodajalec Muharemovića, UE KP, na vprašanja o morebitni izdaji gradbenih dovoljenj svojemu nekdanjemu
sodelavcu »zaradi varstva osebnih podatkov« ni želel odgovoriti, a smo se obrnili na koprsko občino, saj če slednji niso vodili postopka
za odmero komunalnega prispevka, lastnik tudi dovoljenja ne more imeti.

 Nadomestni objekt Nermina Dedića

Nina Trampuš, vodja kabineta župana MOK, je povedala, da za območje parcel okoli objekta na tem naslovu »Mestna občina Koper ni
in ne vodi nobenega postopka odmere komunalnega prispevka. Prav tako ni prejela nobene zahteve za odmero komunalnega
prispevka v povezavi z gradnjo na tem območju.« Kaj pa o nelegalni pozidavi kmetijskega zemljišča pravi njihov lastnik, SKZG RS?
»Dejansko je na parc. št. 387/2 k. o. Plavje objekt, za katerega je bil zakupnik pozvan, da dostavi dokumentacijo, ki jo ima v zvezi s
postavitvijo le-tega. V začetku leta 2019 se je g. Muharemović oglasil na skladu in ustno pojasnil, da zbira dokumentacijo.« Medtem ko
zbira dokumentacijo, pa se je spremenil tudi zakon, pojasnjuje Mojca Čemas Stjepanovič, vodja sektorja za pravne in splošne zadeve
pri SKZG RS: »Naj omenimo še, da se je v času od zadnjega novinarskega vprašanja spremenila zakonodaja na tem področju.« Po
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novem gradbenem zakonu bodo lahko nekateri lastniki svoje nelegalne gradnje legalizirali v skladu z okoljskim prostorskim načrtom.
Med njimi tudi Tina Benčič.

Dva cegla narobe

Koprskega kriminalističnega inšpektorja Nermina Dedića, ki je v koprskem Montinjančevem naselju brez dovoljenj podrl nekdanji svinjak
in začel graditi »nadomestni objekt«, gradbeni inšpektorji niso obiskali. UE tudi v primeru tega gradbenega dovoljenja »varuje osebne
podatke«.

Ortodont Evgenij Komljanec je skupaj s svojo materjo ustanovitelj zasebnega zavoda Orthodontio, ki je ustanovil Koms, d. o. o., ta
družba pa je lastnica najboljšega kmetijskega zemljišča, kjer se je začelo nedovoljeno graditi. Tam, kjer imajo dovoljenje za garažo, bi
imelo družinsko podjetje »motel, kmečki turizem z medicinskimi storitvami in kolesarsko stezo«, je zapisano v občinski razvojni pobudi.
Za Novice je Komljanec sicer dejal, da »ima vsa ustrezna dovoljenja«, po objavi novembra 2017 pa vendarle priznal »da ima dva cegla
narobe«. Inšpekcija tudi zoper Komljančev objekt, čeprav je v gradnji, ni uvedla postopka. MONI ČERNE
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Zanimiva je tudi
problematika živo
pisanih fasad, za
katere se odločajo
nekateri lastniki.
Kot poudarja
Gregor Jarkovič, je
pri novogradnjah
barva fasade
določena v
gradbenem
dovoljenju, običajno
mora biti bele,
zemeljske oziroma
pastelne barve. Če
se lastnik kljub
temu odloči za
denimo živo
rumeno fasado, je
to v nasprotju z

Na vrtičkih postavljajo prave vikende

Jeseniški občinski inšpektorat ima največ dela zlasti zaradi gradnje nenamenskih objektov
na kmetijskih zemljiščih. Na vrtičkih namreč lastniki postavljajo prevelike in nenamenske
objekte, ki so v resnici vikendi. Veliko je tudi sosedskih sporov zaradi gradnje na meji in
višine ograj.

Jesenice – Z novim gradbenim zakonom, ki je v veljavo stopil leta 2018, so
občinski inšpektorji dobili nove pristojnosti na področju posegov v prostor,
za katere ni treba pridobiti gradbenega dovoljenja. Občinski inšpektor
Gregor Jarkovič z Medobčinskega inšpektorata in redarstva občin Jesenice,
Gorje, Kranjska Gora in Žirovnica je povedal, da gre za tako imenovane
enostavne objekte, kot so nadstreški, ograje, ute, objekti na kmetijskih
zemljiščih …, skratka za vse vrste objektov in posegov, za katere ni
potrebno gradbeno dovoljenje, a kljub temu morajo biti skladni z določili
prostorskega akta občine.

Zaradi pomanjkanja državnih gradbenih inšpektorjev in velikega števila
prijav nepravilnosti je bil nadzor na področju nedovoljenih posegov v prostor
v preteklosti pomanjkljiv, z novim zakonom pa gradbena inšpekcija dobršen
del teh zadev odstopa občinskim inšpektorjem.

Po Jarkovičevih besedah imajo na območju jeseniške občine največ dela
zlasti zaradi gradnje nenamenskih objektov na kmetijskih zemljiščih. Na
vrtičkih namreč lastniki postavljajo prevelike in nenamenske objekte, ki so v
resnici vikendi. Zelo veliko je tudi sosedskih sporov zaradi gradnje na meji,
višine ograj, sence, ki jo ograje povzročajo, in podobno.

Občinski inšpektorji se precej ukvarjajo tudi s problemom nenamenske rabe
stanovanjskih objektov, saj zaradi razcveta turizma čedalje več
stanovanjskih hiš predelujejo v apartmaje. V takem primeru las tnik mora
spremeniti namembnost objekta, za kar je treba pridobiti gradbeno in
posledično uporabno dovoljenje.

Kot poudarja Jarkovič, postopki v nobenem primeru niso enostavni,
običajno so dolgotrajni, za kršitelje, ki ne spoštujejo dogovorov, pa so
pogosto povezani tudi z velikimi stroški zaradi glob in upravnih kazni.

Jarkovič zato svetuje vsem, ki se lotevajo kakršnihkoli posegov v prostor, da
si predhodno na pristojni občini pridobijo lokacijsko informacijo, na osnovi
katere bodo izvedeli, kateri posegi so sploh dopustni, obenem pa jim bo to
dalo določeno pravno varnost v morebitnih nadaljnjih postopkih.

Besedilo: Urša Peternel 
Kategorija: Jesenice / torek, 13. avgust 2019 / 11:22  
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gradbenim
dovoljenjem in za
objekt ne bo dobil
uporabnega
dovoljenja. Tudi pri
obnovah starejših
objektov Jarkovič
poziva lastnike, naj
– še preden se
odločijo za živo
barvo fasade –
preverijo, kakšne
barve so določene v
veljavnih
prostorskih aktih
občine.
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Zanimiva je tudi
problematika živo
pisanih fasad, za
katere se odločajo
nekateri lastniki.
Kot poudarja
Gregor Jarkovič, je
pri novogradnjah
barva fasade
določena v
gradbenem
dovoljenju, običajno
mora biti bele,
zemeljske oziroma
pastelne barve. Če
se lastnik kljub
temu odloči za
denimo živo
rumeno fasado, je
to v nasprotju z

Na vrtičkih postavljajo prave vikende

Jeseniški občinski inšpektorat ima največ dela zlasti zaradi gradnje nenamenskih objektov
na kmetijskih zemljiščih. Na vrtičkih namreč lastniki postavljajo prevelike in nenamenske
objekte, ki so v resnici vikendi. Veliko je tudi sosedskih sporov zaradi gradnje na meji in
višine ograj.

Jesenice – Z novim gradbenim zakonom, ki je v veljavo stopil leta 2018, so
občinski inšpektorji dobili nove pristojnosti na področju posegov v prostor,
za katere ni treba pridobiti gradbenega dovoljenja. Občinski inšpektor
Gregor Jarkovič z Medobčinskega inšpektorata in redarstva občin Jesenice,
Gorje, Kranjska Gora in Žirovnica je povedal, da gre za tako imenovane
enostavne objekte, kot so nadstreški, ograje, ute, objekti na kmetijskih
zemljiščih …, skratka za vse vrste objektov in posegov, za katere ni
potrebno gradbeno dovoljenje, a kljub temu morajo biti skladni z določili
prostorskega akta občine.

Zaradi pomanjkanja državnih gradbenih inšpektorjev in velikega števila
prijav nepravilnosti je bil nadzor na področju nedovoljenih posegov v prostor
v preteklosti pomanjkljiv, z novim zakonom pa gradbena inšpekcija dobršen
del teh zadev odstopa občinskim inšpektorjem.

Po Jarkovičevih besedah imajo na območju jeseniške občine največ dela
zlasti zaradi gradnje nenamenskih objektov na kmetijskih zemljiščih. Na
vrtičkih namreč lastniki postavljajo prevelike in nenamenske objekte, ki so v
resnici vikendi. Zelo veliko je tudi sosedskih sporov zaradi gradnje na meji,
višine ograj, sence, ki jo ograje povzročajo, in podobno.

Občinski inšpektorji se precej ukvarjajo tudi s problemom nenamenske rabe
stanovanjskih objektov, saj zaradi razcveta turizma čedalje več
stanovanjskih hiš predelujejo v apartmaje. V takem primeru las tnik mora
spremeniti namembnost objekta, za kar je treba pridobiti gradbeno in
posledično uporabno dovoljenje.

Kot poudarja Jarkovič, postopki v nobenem primeru niso enostavni,
običajno so dolgotrajni, za kršitelje, ki ne spoštujejo dogovorov, pa so
pogosto povezani tudi z velikimi stroški zaradi glob in upravnih kazni.

Jarkovič zato svetuje vsem, ki se lotevajo kakršnihkoli posegov v prostor, da
si predhodno na pristojni občini pridobijo lokacijsko informacijo, na osnovi
katere bodo izvedeli, kateri posegi so sploh dopustni, obenem pa jim bo to
dalo določeno pravno varnost v morebitnih nadaljnjih postopkih.

Besedilo: Urša Peternel 
Kategorija: Jesenice / torek, 13. avgust 2019 / 11:22  
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objektov Jarkovič
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– še preden se
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prostorskih aktih
občine.
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Zanimiva je tudi
problematika živo
pisanih fasad, za
katere se odločajo
nekateri lastniki.
Kot poudarja
Gregor Jarkovič, je
pri novogradnjah
barva fasade
določena v
gradbenem
dovoljenju, običajno
mora biti bele,
zemeljske oziroma
pastelne barve. Če
se lastnik kljub
temu odloči za
denimo živo
rumeno fasado, je
to v nasprotju z

Na vrtičkih postavljajo prave vikende

Jeseniški občinski inšpektorat ima največ dela zlasti zaradi gradnje nenamenskih objektov
na kmetijskih zemljiščih. Na vrtičkih namreč lastniki postavljajo prevelike in nenamenske
objekte, ki so v resnici vikendi. Veliko je tudi sosedskih sporov zaradi gradnje na meji in
višine ograj.

Jesenice – Z novim gradbenim zakonom, ki je v veljavo stopil leta 2018, so
občinski inšpektorji dobili nove pristojnosti na področju posegov v prostor,
za katere ni treba pridobiti gradbenega dovoljenja. Občinski inšpektor
Gregor Jarkovič z Medobčinskega inšpektorata in redarstva občin Jesenice,
Gorje, Kranjska Gora in Žirovnica je povedal, da gre za tako imenovane
enostavne objekte, kot so nadstreški, ograje, ute, objekti na kmetijskih
zemljiščih …, skratka za vse vrste objektov in posegov, za katere ni
potrebno gradbeno dovoljenje, a kljub temu morajo biti skladni z določili
prostorskega akta občine.

Zaradi pomanjkanja državnih gradbenih inšpektorjev in velikega števila
prijav nepravilnosti je bil nadzor na področju nedovoljenih posegov v prostor
v preteklosti pomanjkljiv, z novim zakonom pa gradbena inšpekcija dobršen
del teh zadev odstopa občinskim inšpektorjem.

Po Jarkovičevih besedah imajo na območju jeseniške občine največ dela
zlasti zaradi gradnje nenamenskih objektov na kmetijskih zemljiščih. Na
vrtičkih namreč lastniki postavljajo prevelike in nenamenske objekte, ki so v
resnici vikendi. Zelo veliko je tudi sosedskih sporov zaradi gradnje na meji,
višine ograj, sence, ki jo ograje povzročajo, in podobno.

Občinski inšpektorji se precej ukvarjajo tudi s problemom nenamenske rabe
stanovanjskih objektov, saj zaradi razcveta turizma čedalje več
stanovanjskih hiš predelujejo v apartmaje. V takem primeru las tnik mora
spremeniti namembnost objekta, za kar je treba pridobiti gradbeno in
posledično uporabno dovoljenje.

Kot poudarja Jarkovič, postopki v nobenem primeru niso enostavni,
običajno so dolgotrajni, za kršitelje, ki ne spoštujejo dogovorov, pa so
pogosto povezani tudi z velikimi stroški zaradi glob in upravnih kazni.

Jarkovič zato svetuje vsem, ki se lotevajo kakršnihkoli posegov v prostor, da
si predhodno na pristojni občini pridobijo lokacijsko informacijo, na osnovi
katere bodo izvedeli, kateri posegi so sploh dopustni, obenem pa jim bo to
dalo določeno pravno varnost v morebitnih nadaljnjih postopkih.

Besedilo: Urša Peternel 
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objekt ne bo dobil
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dovoljenja. Tudi pri
obnovah starejših
objektov Jarkovič
poziva lastnike, naj
– še preden se
odločijo za živo
barvo fasade –
preverijo, kakšne
barve so določene v
veljavnih
prostorskih aktih
občine.
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Obstoječemu domu, ki zdaj meri

dobrih 1800 kvadratnih metrov,

bodo z novogradnjo dodali skoraj
3.000 kvadratov notranjih površin
in več kot 460 kvadratov pohodne
terase, tako da bo stanovalcem
čez 15 mesecev, kolikor naj bi tra-

jala gradnja, na voljo več kot 5.000
kvadratnih metrov brez zunanjih
površin.

Investicija, ki jo bo iz lastnih

sredstev v celoti kril Dom upoko-

jencev Ptuj, je vredna skoraj pet

milijonov evrov, zagotovila pa bo

45 novih delovnih mest.

Prostori bodo
namenjeni mlajšim od

65 let in dementnim

Direktorica Doma upokojencev
Ptuj Jožica Šemnički je povedala,
da bodo s širitvijo pridobili 92 do-

datnih mest v eno- in dvopostelj-
nih sobah ter nove prostore za

terapevtske in servisne dejavnosti

s centralno kuhinjo. »Obstoječi

objekt bomo v celoti namenili po-

sebni obliki varstva - mlajšim od

65 let, ki jih imamo v domu že zdaj

37, prostora pa bo še za 21 mest. V

pritličju novogradnje bo z 42 mesti

urejena oskrba dementnih oseb, ki

bodo imele neposreden izhod na

zelene površine. Zaradi povečane-

ga števila kapacitet bomo lahko v

naši ptujski enoti končno odpravili

štiriposteljne sobe, saj po dana-
šnjih standardih niso več primerne
za bivanje starostnikov.«

Interes za domsko bivanje naraš-
ča iz leta v leto, zato Šemničkijeva

ne dvomi, da bodo novo pridoblje-
ne kapacitete takoj zapolnjene, saj

v tem trenutku za sprejem v dom
čaka kar sto'prosilcev. »Želo sem

zadovoljna, da smo končno tako

daleč, da se bo gradnja začela. Tri

leta je namreč trajal ta boj z mlini

na veter oziroma pridobivanje vse

potrebne dokumentacije.«

Cena zrasla za milijon

Načrt za gradnjo je bil sprejet že
maja 2017; takrat je bila investicija

nižja skoraj za milijon, potem pa
so cene v gradbeništvu močno

poskočile. Težave je potem imela

občina Juršinci, ki je morala skozi

kalvarijo večmesečnih usklaje-

vanj z okoljskim ministrstvom za

potrditev prostorskega načrta in

umestitev novogradnje v prostor.

Nazadnje se je za kratek čas usta-

vilo še na ptujski upravni enoti, ki

je gradbeno dovoljenje izdala šele

po odpravi vsebinskih pomanjklji-
vosti.

Zelene luči za začetek gradnje

prizidka je bil izjemno vesel tudi

juršinski župan Alojz Kaučič, ki je
dejal, da je to pravzaprav najlepše
darilo občini za njen 25. rojstni dan.
Do 30. oktobra prihodnje leto,
ko naj bi bila novogradnja konča-
na, bo na gradbišču v juršinskem
domu živahno in hrupno. »V pov-

prečju bo delalo 20 ljudi na dan,
ko bodo na gradbišču tudi podiz-

vajalci, gre za 12 podjetij, pa celo
do 60,« je povedal vodja gradbišča
Samuel Gubenšek in zagotovil, da
bodo projekt »na ključ« izvedli v

dogovorjenem roku.
Šenka Dreu

Širitev doma upokojencev v Juršincih seje z enoletno zamudo slednjič le začela. Takoj ko je investitor
širitve , Dom upokojencev Ptuj, pred nekaj dnevi dobil gradbeno dovoljenje, je izvajalec Pomgrad na
osnovi pogodbe začel postavitev in zaščito gradbišča.

Pomgrad obljublja odprtje novih
prostorov čez 15 mesecev

Juršinci • Z enoletno zamudo končno začetek širitve doma upokojencev

Takoj ko je bilo izdano gradbeno dovoljenje, je izvajalec Pomgrad začel pos-

tavljati gradbišče.

Prizidek juršinskega doma upokojencev bo hotelski in zlit z naravo.
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Gorišnica • Streha na športni dvorani je dotrajana

Obnova bo stala čez 100.000 evrov
Občina Gorišnica se bo v teh dneh lotila obnove dotrajane strehe na tamkajšnji

športni dvorani Nujno potrebna obnova bo stala nekaj več kot 100.000 evrov.

Streha na športni dvorani je

dotrajana do te mere, da se je
ponekod pojavilo že zamakanje,

nujno potrebno sanacijo razlaga

župan Jožef Kokot: »V celoti bomo

prekrili streho. Ta namreč na več

mestih pušča. Streho smo krpali že

najmanj desetkrat. Stara je več kot

20 let. Treba bo zamenjati tudi del

izolacije, saj je uničena. K sanaciji je
tako nujno pristopiti ter s tem pre-

prečiti še večjo škodo.«

Obnove se bo izbrani izvajalec,
to je mariborsko podjetje Klepos

Selinšek, lotilo v naslednjih dneh.

Dela bo kot najugodnejši ponudnik

opravil za dobrih 104.000 evrov.
Obnovo bo občina financirala z

lastnim denarjem ter s pomočjo

23. člena ZFO.

Na razpis za izbiro izvajalca, ki

ga je občina izvedla pretekli me-

sec, je sicer prispelo vsega skupaj

pet ponudb, razlika med najvišjo in

najnižjo pa je znašala okoli 14.000
evrov.

Po besedah župana bodo dela

končana v roku dobrega meseca

dni, obnova strehe pa bo poteka-
la tako, da ne bo motila nobenih

dejavnosti v dvorani ali ogrožala
varnosti mimoidočih.

Monika Horvat

Z nedavnega podpisa pogodbe o sanaciji strehe na športni dvorani Go-

rišnica: prokurist in lastnik podjetja Klepos Selinšek Franc Selinšek in go-
rišniški župan Jožef Kokot.
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Dela naj bi bila končana v roku dobrega meseca dni, obnova strehe pa ne bo motila nobenih dejavnosti v dvorani

ali ogrožala varnost mimoidočih.

Prispele ponudbe za sanacijo strehe na športni dvorani

Lipa proizvodno trgovska zadruga, z. o. o. 105254

Markomark Nival graditeljstvo, d. o. o. 112.354
Hipox gradbeništvo, htdrofzoiacije, Industrijski Itaki, d. o. o J " «8-107

Vir: Portal javnih naročil
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Tudi veselega dogajanja nam le ne manjka

Hmeljarji še zrejo v nebo - Obnova in nesreča - Nad lastovke (?) - Bogatejši okusi Rogle

Čeprav je lahko tudi jesen zelo lepa, se s tem mesecem vendarle

končuje toplo-vroče in tudi malo muhasto poletje. V upanju, da bo

vreme vzdržalo še naprej, se nam ta mesec obeta še kar nekaj pri-

reditev. In še v začetku prihodnjega, ko organizatorji računajo na

vrnitev ljudi z dopustov, tudi. Seveda pa se nam že bližajo priredi-
tve ob trgatvi. Vzrokov za srečevanja in prijateljevanja je pač vedno

dovolj.

Zadnja nedelja in dnevi pred njo so bili res kar pravi za različne

prireditve. Največja, za mnoge pa tudi najpomembnejša, je bila v

Braslovčah. Tu so slavili hmeljarski praznik - letošnji Dan hmeljar-

jev so pripravili že 57. po vrsti. Kot običajno so pripravili razne igre,
povorko ter razglasili hmeljarskega starešino in princeso. Največ so

seveda modrovali o letošnji letini zelenega zlata. Ne bo rekordna,

upajo, da tudi preveč slaba ne. Nekje v zlati sredini. Z nedeljsko pri-

reditvijo so sicer simbolično naznanili začetek obiranja, dejansko se

bo z ranimi sortami začelo čez nekaj dni.

Zadnje dni je bilo zelo veselo tudi v Podčetrtku - kot že nekaj let

zapored so pripravili Lovrenčev sejem. Na njem niso bile na vpogled
in nakup le domače dobrote, tudi različni drugi domači izdelki, na

mini turističnem sejmu so predstavili tudi lokalne znamenitosti.

Predstavili so še stare šege, manjkalo ni domačih pevcev in plesal-
cev. Taka prireditev je bila seveda tudi v veselje številnim gostom, ki

obiskujejo podčetrtške terme.

Zadnje dni se je na našem območju dogajalo tudi kaj manj vese-

lega - oči mnogih so bile spet uprte na železniško progo Zidani

Most-Rimske Toplice. Tokrat ne zaradi obsežnih obnovitvenih del,

ampak zaradi nesreče na železniških tirih. Pri iztirjenju poškodova-

nih k sreči ni bilo, so pa bili zaskrbljeni pri naših železnicah, če ni

do nesreče prišlo zaradi težav na tirih. Odgovornost še ugotavljajo.
Kot tudi pri ravnanju z lastovičjimi gnezdi. Pred dnevi so se namreč

pojavili zapisi, da so v Podčetrtku in na Polzeli z objektov odstranili
»živa« gnezda. Torej z mladimi lastovicami. Oba obdolžena sta mo-

žnost takega dejanja ostro zavrnila. Zoper njiju je bila vseeno poda-
na prijava. Predvsem do ptic te vrste imamo Slovenci še posebno ču-

stven odnos, zato smo na kakšna taka dejanja zelo občutljivi.

Nova »gnezda« pa si plete tudi znani Šmarčan Franc Jager. Ko je ob

upokojitvi rastočo trgovsko dejavnost predal sinovom, je napovedal,

da se bo preizkusil z nepremičninami in gradbeništvom. Pisali smo

že, da se zanima za nakup in obnovo šmarske graščine Jelšingrad,
na hrvaški obali pa je že začel delovati prvi hotel, ki ga je najel in ob-

novil. Gradnjo še enega in apartmajsko naselje pa še načrtuje.

Tisti, ki dobro delajo, uživajo tudi sadove svojega dela. V nekate-

rih primerih skoraj dobesedno. V tako imenovani turistični desti-
naciji Rogla - Pohorje so pred leti uvedli projekt oziroma blagovno
znamko Okusi Rogle in v njej združili lokalne ponudnike jedi in

pridelkov, tudi rokodelskih izdelkov ter raznih doživetij. Novost se je

obnesla, zdaj so jo še obogatili. Prav tako tudi prireditve, ki jih pri-

pravljajo v občinah, ki so vključene v projekt: Praznik pohorskega
lonca na Rogli, Jurijev festival kulinarike in domačih obrti v Slo-

venskih Konjicah, Vitanjsko trško kuhno v Vitanju ter Praznik graj-

skih vin in kulinarike v Oplotnici. Ob tem še nekaj - na Roglo se

je v tem mesecu tudi letos mogoče ob sobotah in nedeljah peljali z

avtobusom brezplačno. Vozi med Slovenskimi Konjicami, Zrečami,

Roglo in Peskom. S tem želijo obiskovalcem omogočiti okolju prija-

znejšo obliko prevozov.

V Rogaški Slatini in Podčetrtku pa so že vidne novosti v okviru pro-

jekta Urbano Obsotelje. Gre za skupni projekt obeh občin, za kate-
rega so dobili tudi evropski denar. Tako so v Podčetrtku pri stadi-

onu postavili fitnes za odrasle in igrala za otroke, še eno napravo

za fitnes še pri Domu upokojencev. Pred osnovno šolo bodo kmalu

odprli tudi učilnice na prostem. V Rogaški Slatini pa urejajo skate

park, nov dostop do športne dvorane s klančino za invalide ter pol-

nilno postajo za električne avtomobile.

Pa še to: Žalec orje še eno ledino. Razmišljajo o svoji valuti, ki je se-

veda čisto žalska. Baleta. Balete so včasih delili obiralcem ob mer-

jenju obranega hmelja, zdaj naj bi tako poimenovali lokalno plačil-

no sredstvo za kupovanje lokalnih pridelkov.
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Nadzor delovnega časa
Inšpektorat RS za delo v teh dneh v usmerjeni akciji pri deloda-

jalcih v gostinstvu in gradbeništvu nadzira vodenje evidenc o rabi

delovnega časa. Pod drobnogledom je tudi spoštovanje predpisov o

delovnem času, predvsem o odmorih in počitkih ter odrejanju dela
čez polni delovni čas.
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VSA
NOVINARSKA
IMPOTENCA

Prejšnji teden so novinarji in uredniki slovenskih domi-
nantnih medijev spet zamudili priložnost, da bi si s postav-
ljanjem relevantnih vprašanj dvignili kredibilnost. Osnovno

orodje novinarja je vprašanje, toda novinarska impotenca seje po-

kazala v vsej razsežnosti, saj seje izkazalo, da ne znajo postavljati
osnovnih vprašanj in podvprašanj (mogoče jim to ni dovoljeno?),
kaj šele da bi kakšen odgovor ali izjavo nato premislili, preverili,
soočili, razložili in končno komentirali. Če bi odgovore premislili,
bi našli spet kup priložnosti za postavljanje novih vprašanj. Saj od
dominantnih medijev ne pričakujemo niti poskusa preiskovalne-
ga novinarstva, vendar lahko vsaj od RTV Slovenija zahtevamo več
kot rutinsko in običajno pristransko dnevno poročanje ter nekaj
napora, daje novinar pripravljen stopiti še malo prek tistega, kar
hoče in želi sogovorec prodati.

Mrk vjavnem zavodu Lekarna Ljubljana zaradi napada računal-
niškega virusa so mediji precej minimizirali in odgovornim niso

postavljali vprašanj, da bi lahko dobili odgovore, ki bi zanimali
javnost. Gledali smo bedne prizore, kako so pred kamero silili ljudi,
ki so se znašli pred zaprtimi vrati lekarne, in jih mučili s trivialnimi
vprašanji. Že to, da niso niti povprašali, kateri sistem uporablja
Lekarna Ljubljana in kdo skrbi za informacijsko varnost, je dovolj
povedno. Ni bilo postavljeno vprašanje, ali so bile podatkovne baze
vseh pacientov zbrane na strežnikih, ki so bili v dosegu virusov, in

ali so hekerji ukradli občutljive osebne podatke. Računalniške pro-

grame virusi seveda lahko napadejo, od virusov pa morajo biti od-
maknjene in varno spravljene podatkovne baze. Kakšen sistem imajo
v lekarnah za upravljanje informacijske varnosti, da ni bilo takoj-
šnjega alarma, ampak so se zbudil šele takrat, ko so bili okuženi vsi

računalniki? Lekarna Ljubljana uporablja informacijski sistem Hakl
IT in na tej točki se že začne razmislek, zakaj je bil ukazan tak me-

dijski molk pri razčiščevanju tega dogodka.
Ministrico Bratuškovo je bilo ob razveljavitvi razpisa za graditev

mostu čez Glinščico spet mučno poslušati. Očitno je bil razpis raz-

veljavljen, ker posla ni dobil Kolektor, Bratuškova pa je ob tem izja-
vila: »Ne bomo se uklanjali lobijem gradbincev.« Če se ne boste
uklanjali lobijem, tovarišica Alenka, potem pustite graditi tiste, ki
so bili po vseh kriterijih izbrani, ne pa da gradbeni lobiji iz zakulis-
ja rušijo razpise. Če govori ministrica o lobijih, potem bi morali
novinarji vztrajati z vprašanjem, kateri so ti lobiji. In se povrniti v
bližnjo preteklost, ko je bila Bratuškova predsednica vlade, ter sešteti,
kateri gradbinci so takrat molzli državni proračun. Kajti Bratuško-
va je izjavila, da »starih praks molzenja denarja ne bo dovolila«.
Bratuškova pa veliko ve o starih praksah, saj je bila predsednica

vlade. Zakaj takrat, tovarišica Bratuškova, niste prekinili z molze-
njem denarja? In kam so še odtekali denarji od te bogate molže?

Bratuškovi je treba postavljati veliko vprašanj, da bi lahko od nje
dobili nekaj skromnih odgovorov, s svojim razredčenim besednim
zakladom in obračanjem treh stavkov lahko pred mediji preživi le
zato, ker prvemu odgovoru ne sledi takoj drugo vprašanje in drugemu
odgovoru v isti sapi ni postavljeno podvprašanje. In da 2TDK raz-

veljavi razpis na podlagi suma, ne pa dejstev, ki bi trdno stala, do-

kazuje, da 2TDK, Bratuškovo in celotno vlado vodijo lobiji. Direktor
2TDK Dušan Zorko pa pravi, da so razpis razveljavili, ker je izbrani
najcenejši ponudnik »domnevno ponaredil referenco«. Kako do-
mnevno? Jo je ponaredil ali ne? Domnevno sta lahko Zorko in Bra-

tuškova del gradbene mafije.
In končno, brez vprašanj jo je odnesla vinska kraljica Lidija Ma-

vretič, ki seje s svojim možem ukvarjala s trgovino z migranti. To

medijsko minimiziranje njenega kriminala ji je omogočila pretekla
kandidatura za evropsko poslanko na listi predhodnice Socialnih
demokratov. Če bi bila članica SDS, bi o njenih poslih pisali z mastni-

mi naslovi. Vsak vaški posebnež, kije kdaj izstopil iz SDS, je v medijih
takoj postal »vidni član« SDS, vinska kraljica pa je bila v tej krimi-
nalni zgodbi bolj kraljica kot pa kandidatka SD za evropsko poslan-
ko. Novinarsko vprašanje, naslovljeno na SD, ali obsojajo njeno
ravnanje, je seveda butasto. Kajpak bodo obsodili, vsaj javno, čeprav
intimno najbrž marsikateri član SD skupaj s Fajonovo vidi v njenem
švercu humanitarno noto. Zato je bistveno vprašanje, ki pa ga nismo

slišali ali prebrali: ali ni morebiti SD skupaj s Šarčevo vlado in njeno

politiko, ki dopušča množične ilegalne migracije, konstitutivni člen
v tej široki kriminalni združbi? ED

Direktor ZIBK Dušan Zorko pa

pravi da so razpis razveljavili ker

je izbrani najcenejši ponudnik

»domnevno ponaredil referenco«.
Kako domnevno 1? Jo je ponaredil ali
ne? Domnevno sta lahko Zorko m
Bratuškova del gradbene mafije.
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Deli: � � � � � 
GOLJUFIVA SODNICA

Po črni gradnji od države kupuje parcelo!
Objavljeno 13. avgust 2019 10.51 | Posodobljeno 13. avgust 2019 10.51 | Piše: Moni Černe

Ključne besede:  Tina Benčič   zemljišče   gradnja � � �

Za zemljišče, kjer je nelegalno postavila hišo, bo odštela 200.100
evrov. Gradbeni inšpektorji niso obiskali niti drugih treh državnih
uslužbencev, ki naj bi gradili brez dovoljenj.

 Odpri galerijo
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Tina in Denis Benčič

storitev omogoča

Kaj berejo drug
Ta član

Venda
1

FOTO
2

Tri me
1

PIRAN, IZOLA, KOPER – Na včerajšnji dan pred dvema letoma smo razkrili, da 44-letna takrat piranska, zdaj postojnska sodnica Tina Benčič že 25 let živi v črni gradnji,
na kmetijskem zemljišču v lasti državnega sklada. Gradbena inšpekcija je do danes, čeprav je od prve prijave minilo osem let, ni obiskala. To ni osamljen primer kršenja
zakonodaje, še o treh spornih gradnjah državnih uslužbencev v slovenski Istri smo pisali v Slovenskih novicah: motelu v gradnji na kmetijskem zemljišču v izolski Dobravi
družbe v. d. direktorja Zdravstvenega doma Izola Evgenija Komljanca, pa kriminalista Nermina Dedića s Policijske uprave Koper, ter takratnega višjega svetovalca
oddelka za okolje in prostor na Upravni enoti Koper Seada Muharemovića.

Niso na prednostnem seznamu
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Gradbena inšpekcija v nobeni od teh zadev še ni uvedla uradnega postopka. »Inšpektorat RS za okolje in prostor (IRSOP) v iskalniku informacijskega sistema, ki ga
uporablja pri delu, v zvezi z omenjenimi zemljišči ne najde inšpekcijskih postopkov,« so nam pojasnili na ministrstvu za okolje in prostor. Te gradnje leta 2019 še vedno niso
na prioritetnem seznamu. »Zaradi odsotnosti pristojnih inšpektorjev IRSOP predvideva, da gre pri navedenih objektih za zgrajene/dokončane objekte ali objekte v uporabi, ki
ne predstavljajo prioritet pri nadzoru gradbene inšpekcije, tako da v primeru prijave še niso bili obravnavani ali pa IRSOP z domnevnimi nepravilnostmi ni bil seznanjen,«
pravijo.

667 kvadratnih metrov zemljišča naj bi bilo kmalu sodničinih.

 Sodničina hiša FOTO: Moni Černe

Sodnica bo skupaj z možem Denisom Benčičem v kratkem postala lastnica dveh kmetijskih zemljišč, kjer si je omislila hišo na črno. S Skladom kmetijskih zemljišč in
gozdov RS (SKZG RS) sta zakonca že sklenila kupo-prodajno pogodbo, kvadratni meter zemlje bosta plačala po 300 evrov. »Sklad je 17. 7. 2019 sklenjeno pogodbo v
odmero davka poslal na davčni urad. Ko bo davek odmerjen, tega plačajo kupci, sledijo notarska overitev pogodbe ter izstavitev računa in plačilo kupnine,« je
pojasnila Irena Majcen, direktorica SKZG RS. Za zemljišči, veliki 667 m2, bosta odštela 200.100 evrov.

Eno zemljišče že odkupil

Oktobra predlani smo poročali, da je Sead Muharemović izdajal oziroma zavračal gradbena dovoljenja v Mestni občini Koper, med službovanjem pa naj bi v Spodnjih
Škofijah, na družinski, občinski, pa še republiški zemlji zidal, pozidaval in dograjeval brez ustrezne dokumentacije. Svoje početje je takrat priznal, prav tako kot mož sodnice
Benčičeve. Po razkritju se je upokojil, a dela prek zasebnega podjetja SLN inženiring, katerega ustanovitelj je, zastopnica pa je njegova življenjska in poslovna
sopotnica, Nevenka Zekić. SLN inženiring je od koprske občine kupil eno od spornih občinskih zemljišč v izmeri 325 m2. »Vrednost zemljišča je sodni cenilec ocenil na
14.204 evre,« so nam povedali na koprski občini. Postopek za odkup še dveh občinskih zemljišč poteka, naj bi se pa Zekićeva in Muharemović vselila v neskladno gradnjo
in z nelegalnostjo naj bi se nadaljevalo, na tak način naj bi bil postavljen nov zid. Ima družba dovoljenje? Nekdanji delodajalec Muharemovića, UE KP, na vprašanja o
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morebitni izdaji gradbenih dovoljenj svojemu nekdanjemu sodelavcu »zaradi varstva osebnih podatkov« ni želel odgovoriti, a smo se obrnili na koprsko občino, saj če slednji
niso vodili postopka za odmero komunalnega prispevka, lastnik tudi dovoljenja ne more imeti.

 Nadomestni objekt Nermina Dedića

Nina Trampuš, vodja kabineta župana MOK, je povedala, da za območje parcel okoli objekta na tem naslovu »Mestna občina Koper ni in ne vodi nobenega postopka
odmere komunalnega prispevka. Prav tako ni prejela nobene zahteve za odmero komunalnega prispevka v povezavi z gradnjo na tem območju.« Kaj pa o nelegalni
pozidavi kmetijskega zemljišča pravi njihov lastnik, SKZG RS? »Dejansko je na parc. št. 387/2 k. o. Plavje objekt, za katerega je bil zakupnik pozvan, da dostavi
dokumentacijo, ki jo ima v zvezi s postavitvijo le-tega. V začetku leta 2019 se je g. Muharemović oglasil na skladu in ustno pojasnil, da zbira dokumentacijo.« Medtem ko
zbira dokumentacijo, pa se je spremenil tudi zakon, pojasnjuje Mojca Čemas Stjepanovič, vodja sektorja za pravne in splošne zadeve pri SKZG RS: »Naj omenimo še, da
se je v času od zadnjega novinarskega vprašanja spremenila zakonodaja na tem področju.« Po novem gradbenem zakonu bodo lahko nekateri lastniki svoje nelegalne
gradnje legalizirali v skladu z okoljskim prostorskim načrtom. Med njimi tudi Tina Benčič.

Dva cegla narobe

Koprskega kriminalističnega inšpektorja Nermina Dedića, ki je v koprskem Montinjančevem naselju brez dovoljenj podrl nekdanji svinjak in začel graditi »nadomestni
objekt«, gradbeni inšpektorji niso obiskali. UE tudi v primeru tega gradbenega dovoljenja »varuje osebne podatke«.

Ortodont Evgenij Komljanec je skupaj s svojo materjo ustanovitelj zasebnega zavoda Orthodontio, ki je ustanovil Koms, d. o. o., ta družba pa je lastnica najboljšega
kmetijskega zemljišča, kjer se je začelo nedovoljeno graditi. Tam, kjer imajo dovoljenje za garažo, bi imelo družinsko podjetje »motel, kmečki turizem z medicinskimi
storitvami in kolesarsko stezo«, je zapisano v občinski razvojni pobudi. Za Novice je Komljanec sicer dejal, da »ima vsa ustrezna dovoljenja«, po objavi novembra 2017 pa
vendarle priznal »da ima dva cegla narobe«. Inšpekcija tudi zoper Komljančev objekt, čeprav je v gradnji, ni uvedla postopka. MONI ČERNE
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Gradbeništvo v Sloveniji

Slovensko gradbeništvo še ni doseglo predkriznih časov
V letu 2017 in 2018 slovensko gradbeništvo ponovno doživlja rast na vseh področjih, a kljub temu še ni doseglo rasti iz predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki ponovno
kažejo, da se bo trend rasti že v bližnji prihodnosti obrnil navzdol.

13.8.2019  |  brez statusa

Anja Šulin Košar

Povpraševanje po podatkih 

DELI OBJAVO:  

Gradbeništvo je ena od dejavnosti, ki jo je gospodarska kriza pred desetimi leti najbolj prizadela. Medtem ko je večina področij gospodarstva (industrija, trgovina, storitve)
že presegla predkrizni prihodek od prodaje, je gradbeništvo tista panoga, ki še zmeraj precej zaostaja v rasti v primerjavi z drugimi dejavnostmi. Po precejšnjem padcu tako
prihodkov kot tudi števila zaposlenih in števila podjetij po 2008 smo ponovno rast vseh treh kazalnikov zaznali deloma po letu 2013, predvsem pa v letih 2017 in 2018, ko
lahko ponovno govorimo o t.i. konjunkturi. Če smo s številom podjetij, registriranih v gradbeni dejavnosti, sicer že dosegli predkrizne čase (v letu 2018 je bilo v Sloveniji v
gradbeništvu registriranih 19.220 podjetij), pa še zmeraj močno zaostajamo (ko primerjamo leto 2018 z letom 2008) pri prihodku od prodaje (za skoraj tretjino) ter pri številu
oseb, ki delajo v gradbeništvu (za skoraj četrtino). Na račun manjšega števila delavcev se je sicer dvignila produktivnost dela, ki je v  2018 znašala 24.952 EUR in je
presegla vrednosti pred gospodarsko krizo. Nekoliko drugačno sliko kažejo podatki o izdanih gradbenih dovoljenjih in kazalnik zaupanja v gradbeništvu, ki jih lahko
uporabimo kot neke vrste napovednik bodočega stanja – v teh dveh primerih se je trend rasti že obrnil, in sicer ponovno navzdol. 

Ustvarjena dodana vrednost nižja kot pred krizo

V Sloveniji je gradbeništvo v 2018 prispevalo skoraj 7 % ustvarjene dodane vrednosti (kar znaša skoraj 1,7 milijarde EUR), ta delež pa po letu 2015 ves čas malenkost
narašča. Za primerjavo: v času pred gospodarsko krizo, torej leta 2008, je gradbeništvo predstavljalo skoraj 11 % ustvarjene dodane vrednosti. Več kot polovico dodane
vrednosti so sicer v 2018 ustvarila podjetja, ki opravljajo specializirana gradbena dela  (več kot 59 %; med specializirana gradbena dela uvrščamo pripravljalna dela na
gradbišču, inštaliranje pri gradnjah, zaključna gradbena dela ter krovstvo in druga specializirana gradbena dela), sledila so podjetja, ki gradijo stavbe (23 %), ter podjetja, ki
gradijo gradbeno inženirske objekte (skoraj 18 %).

Gradbena podjetja ustvarila skoraj 6 milijard EUR prihodka od prodaje

Gradbena podjetja v Sloveniji so v 2018 ustvarila za skoraj 6 milijard EUR prihodka od prodaje, kar je še zmeraj za skoraj 30 % manj kot v 2008, a hkrati tudi za več kot 34
% več kot v 2013. Največji delež v prihodku (več kot 49 %) so v 2018 predstavljala specializirana gradbena dela, s skoraj 30 % je sledila gradnja stavb, na zadnjem mestu
pa s skoraj 21 % gradnja inženirskih objektov.

Število podjetij na ravni predkriznih časov

V 2018 je bilo v Sloveniji 19.220 podjetij, ki so bila registrirana v dejavnosti gradbeništvo, s čimer smo že skoraj dosegli število podjetij iz leta 2008. Največ podjetij je bilo v
2018 sicer registriranih v dejavnosti specializirana gradbena dela (več kot 81 %).

67.582 oseb v 2018 delalo v gradbeništvu

V zadnjih 10 letih je po precejšnjem padcu (v 2013 je v gradbeništvu delalo več kot 32 % manj oseb kot v letu 2008) število oseb, ki delajo v gradbeništvu, naraščalo le
počasi. V 2018 je bilo v primerjavi z 2008 (89.766 oseb, ki delajo) v Sloveniji še zmeraj za skoraj 25 % manj oseb, ki so delale v tej dejavnosti (v 2018: 67.582 oseb, ki
delajo). 

Prevladujejo majhna podjetja

Število novonastalih podjetij v gradbeništvu je od leta 2008 ves čas padalo, do manjše rasti je prišlo šele v 2017 (v 2008 je bilo novonastalih podjetij 3.065, v 2017 pa
polovico manj, in sicer 1.535), ves čas pa pada tudi število podjetij, ki so prenehala poslovati (v 2008 je bilo takih 1.562, v 2017 pa le še 950). Med gradbenimi podjetji še
vedno prevladujejo mikro in majhna podjetja, takih z manj kot 10 zaposlenimi je bilo v 2017 kar 94 % od vseh podjetij, registriranih v gradbeni dejavnosti. V primerjavi z
2008 je bilo v letu 2017 v gradbeništvu kar več kot polovico manj srednje velikih in velikih podjetij, se je pa v tem istem obdobju podvojilo število skupin podjetij, kar pomeni,
da prevladujejo sicer majhna podjetja, ki pa se med seboj povezujejo.

Prevladuje manj izobražena delovna sila

V 2018 je bilo od zaposlenih v gradbeništvu skoraj 70 % takih, ki imajo državljanstvo RS, 30 % pa je bilo tujcev. Med tujci je bilo največ državljanov Bosne in Hercegovine,
sledili so državljani Kosova, Severne Makedonije in Hrvaške. Med zaposlenimi v gradbeništvu so prevladovali moški, teh je bilo v letu 2018 več kot 90 %. Več kot 39 %
zaposlenih v gradbeništvu je imelo dokončano srednjo poklicno šolo, skoraj 33 % jih je imelo dokončano srednjo strokovno ali srednjo splošno šolo, sledili so zaposleni z
osnovnošolsko izobrazbo (skoraj 13 %), višješolsko ali visokošolsko izobrazbo je imelo le skoraj 11 % zaposlenih. 
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Produktivnost dela narašča

Čeprav je delež oseb, ki delajo še vedno precej nižji kot v predkriznem obdobju, pa na ta račun narašča v gradbeništvu predvsem produktivnost dela, ki je že presegla
obdobje pred krizo, in sicer je bila produktivnost dela (dodana vrednost na osebo, ki dela) v  2018 v primerjavi z 2008 za več kot 5 % višja, v primerjavi z  2013 pa kar za
skoraj 32 % višja in je znašala 24.952 EUR.

Povprečna bruto plača v gradbeništvu nižja od povprečne slovenske bruto plače

Kljub gospodarski krizi so plače v gradbeništvu, za razliko od drugih kazalnikov, naraščale do leta 2011, nato so nekoliko padle (za skoraj 4 % med 2011 in 2015) in so
ponovno začele naraščati po letu 2015. Povprečna mesečna bruto plača na zaposlenega v gradbeništvu je v 2018 znašala 1.290 EUR in je bila za več kot 12 % večja kot v
2008. Povprečna bruto plača v gradbeništvu je bila v 2018 sicer za več kot 23 % nižja od povprečne slovenske bruto plače. Najvišjo povprečno bruto plačo v gradbeništvu
so sicer imeli v 2018 zaposleni v pomurski statistični regiji (1.429 EUR), najnižje plače v gradbeništvu pa so imeli zaposleni v podravski statistični regiji (1.219 EUR).

Gradbena dejavnost najvišja v oktobru in novembru

Tudi mesečni indeksi vrednosti opravljenih gradbenih del nakazujejo postopno rast vrednosti opravljenih gradbenih del: v 2018 je bila vrednost opravljenih gradbenih del v
primerjavi z 2017 za 20 % višja, leto prej (v primerjavi s predhodnim letom) pa za 17 % višja. Gradbena dejavnost je sicer mnogokrat odvisna od vremenskih razmer, je pa
zadnjih nekaj let v večini primerov izrazito najvišja rast zaznana v oktobru in novembru, najnižja pa v januarju in februarju.
 
Število izdanih gradbenih dovoljenj pada

Kljub nekoliko bolj spodbudni sliki, ki jo kažejo podatki o slovenskem gradbeništvu, predvsem za leti 2017 in 2018, pa podatki o gradbenih dovoljenjih nakazujejo, da se bo
trend rasti že v bližnji prihodnosti lahko obrnil, saj število izdanih gradbenih dovoljenj v zadnjih treh letih pada  (v 2018 je število izdanih gradbenih  padlo za 4 % v
primerjavi z 2016). Trend se nadaljuje tudi v letu 2019 - v prvi polovici leta 2019 je bilo izdanih za 10 % manj gradbenih dovoljenj kot v enakem obdobju 2018. Nekoliko
narašča le število izdanih gradbenih dovoljenj za stanovanjske stavbe, medtem ko število izdanih gradbenih dovoljenj za nestanovanjske stavbe pada. V opazovanem
obdobju (2016-2018) sicer narašča površina stavb, za katere so bila izdana gradbena dovoljenja (za 8 %), prav tako pa narašča tudi število stanovanj v teh stavbah (za več
kot 19 %).
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Kazalnik zaupanja v gradbeništvu pada

Tudi kazalnik zaupanja v gradbeništvu (sestavljen iz kazalnika skupna naročila in kazalnika pričakovano zaposlovanje) že nakazuje ponoven padec v tej dejavnosti, saj je
bil v prvih šestih mesecih leta 2019 kazalnik ves čas nižji od povprečja preteklega leta. Tudi podatki o pričakovanjih podjetij (pričakovana naročila, pričakovano
zaposlovanje, pričakovane cene) nakazujejo, da so podjetja višek dosegla nekje v začetku leta 2018, nato pa so pričakovanja začela padati. Izjema je kazalnik
zagotovljeno delo, ki je bil v prvih šestih mesecih 2019 ves čas višji od povprečja preteklega leta. Gradbena podjetja kot omejitveni dejavnik za poslovanje pri tem navajajo
predvsem pomanjkanje usposobljenih delavcev, dejavnik velike konkurence v dejavnosti ter visoke stroške dela.

 

Obiščite tudi našo podatkovno bazo SiStat.
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Gradbeništvo kljub rasti še pod predkrizno ravnjo
Ljubljana, 13. avgusta (STA) - Gradbeništvo v Sloveniji v zadnjih dveh leti beleži rast na vseh področjih, kljub
temu pa še ni doseglo rasti iz predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki kažejo, da se bo trend že v bližnji
prihodnosti obrnil navzdol, ugotavlja državni statistični urad.

Gradbeništvo je med panogami, ki jih je gospodarska kriza pred desetimi leti najbolj prizadela. Medtem ko je večina
področij gospodarstva (industrija, trgovina, storitve) že presegla predkrizni prihodek od prodaje, gradbeništvo še
zmeraj precej zaostaja.

"Po precejšnjem padcu tako prihodkov kot tudi števila zaposlenih in števila podjetij po letu 2008 smo ponovno rast
vseh treh kazalnikov zaznali deloma po letu 2013, predvsem pa v letih 2017 in 2018, ko lahko ponovno govorimo o t.
i. konjunkturi," so v današnji objavi zapisali statistiki.

Medtem ko je število podjetij že doseglo predkrizno vrednost, prihodek od prodaje in število zaposlenih še precej
zaostajata.

Leta 2018 so gradbena podjetja ustvarila šest milijard evrov prihodkov od prodaje, kar je skoraj 30 odstotkov manj
kot leta 2008 ter hkrati več kot 34 odstotkov več kot leta 2013. Največji delež v prihodku, 49 odstotkov, so v letu
2018 predstavljala specializirana gradbena dela, s 30 odstotki je sledila gradnja stavb in z 21 odstotki gradnja
inženirskih objektov.

V panogi je lani delalo okoli 67.600 oseb, medtem ko jih je 10 let prej skoraj 89.800. Lani je bilo med zaposlenimi v
gradbeništvu 70 odstotkov državljanov Slovenije, 30 odstotkov pa tujcev. Med tujci je bilo največ državljanov Bosne
in Hercegovine, sledili so državljani Kosova, Severne Makedonije in Hrvaške. Med vsemi zaposlenimi v panogi je bilo
več kot 90 odstotkov moških. 39 odstotkov jih je imelo dokončano srednjo poklicno šolo, 33 odstotkov srednjo
strokovno ali srednjo splošno šolo, 13 odstotkov osnovno šolo in 11 odstotkov višjo ali visoko šolo.

Na račun manjšega števila delavcev se je sicer dvignila produktivnost dela, ki je v letu 2018 znašala 24.952 evrov na
zaposlenega in je presegla vrednost pred gospodarsko krizo (23.682 evrov).

Leta 2008 je bilo v gradbeništvu registriranih 19.433 podjetij, leta 2018 pa 19.220. Prevladujejo mikro in majhna
podjetja, z do 10 zaposlenimi, v letu 2017 je bilo takšnih 94 odstotkov vseh. V primerjavi z letom 2008 je bilo v letu
2017 več kot polovico manj srednje velikih in velikih podjetij, se je pa v tem obdobju podvojilo število skupin
podjetij, kar pomeni, da prevladujejo sicer majhna podjetja, ki pa se med seboj povezujejo.

Plače so v gradbeništvu naraščale do leta 2011, nato so med letoma 2011 in 2015 nekoliko padle, po letu 2015 pa so
ponovno naraščale. Lani je povprečna mesečna bruto plača znašala 1290 evrov, kar je 12 odstotkov več kot leta 2008
in hkrati za 23 odstotkov pod povprečno bruto plačo v Sloveniji. Najvišjo povprečno bruto plačo v gradbeništvu so
lani imeli zaposleni v pomurski (1429 evrov), najnižjo zaposleni v podravski statistični regiji (1219 evrov).

Rast kažejo tudi mesečni indeksi vrednosti opravljenih gradbenih del - leta 2018 glede na leto 2017 za 20 odstotkov,
leta 2017 glede na leto 2016 za 17 odstotkov - pri čemer so v večini zadnjih let izrazito najvišjo rast zaznali v oktobru
in novembru, najnižjo pa v januarju in februarju.

Na morebiten skorajšnji obrat navzdol pa kažejo podatki o izdanih gradbenih dovoljenjih in kazalnik zaupanja v
gradbeništvu, ki sta neke vrste napovednik prihodnjega stanja.

Število izdanih gradbenih dovoljenj je v zadnjih treh letih padlo, trend se nadaljuje tudi v letu 2019 - v prvi polovici
letošnjega leta je bilo izdanih 10 odstotkov manj gradbenih dovoljenj kot v enakem obdobju 2018. Nekoliko narašča
le število izdanih gradbenih dovoljenj za stanovanjske stavbe, medtem ko število izdanih gradbenih dovoljenj za
nestanovanjske stavbe pada. V obdobju 2016-2018 se je povečala površina stavb, za katere so bila izdana gradbena
dovoljenja (za osem odstotkov) ter tudi število stanovanj v teh stavbah (za več kot 19 odstotkov).

Kazalnik zaupanja v gradbeništvu, ki ga sestavljata kazalnika skupna naročila in pričakovano zaposlovanje, je bil v
prvih šestih mesecih letos ves čas pod povprečjem preteklega leta. Tudi podatki o pričakovanjih podjetij glede
naročil, zaposlovanja in cen nakazujejo, da so podjetja višek dosegla v začetku leta 2018, nato pa so pričakovanja
začela padati. Izjema je kazalnik zagotovljeno delo, ki je bil v prvih šestih mesecih letos ves čas nad lanskim
povprečjem. Gradbena podjetja kot omejitveni dejavnik za poslovanje pri tem navajajo predvsem pomanjkanje
usposobljenih delavcev, dejavnik velike konkurence v dejavnosti ter visoke stroške dela.
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Ljubljana, 13. avgust 2019 (MOREL)- V 2018 je bilo v Sloveniji 19.220 podjetij, ki so bila registrirana v dejavnosti gradbeništvo, s
čimer smo že skoraj dosegli število podjetij iz leta 2008. Največ podjetij je bilo v 2018 sicer registriranih v dejavnosti specializirana
gradbena dela (več kot 81 %).
V zadnjih 10 letih je po precejšnjem padcu (v 2013 je v gradbeništvu delalo več kot 32 % manj oseb kot v letu 2008) število oseb, ki
delajo v gradbeništvu, naraščalo le počasi. V 2018 je bilo v primerjavi z 2008 (89.766 oseb, ki delajo) v Sloveniji še zmeraj za skoraj
25 % manj oseb, ki so delale v tej dejavnosti (v 2018: 67.582 oseb, ki delajo).
Število novonastalih podjetij v gradbeništvu je od leta 2008 ves čas padalo, do manjše rasti je prišlo šele v 2017 (v 2008 je bilo
novonastalih podjetij 3.065, v 2017 pa polovico manj, in sicer 1.535), ves čas pa pada tudi število podjetij, ki so prenehala poslovati
(v 2008 je bilo takih 1.562, v 2017 pa le še 950). Med gradbenimi podjetji še vedno prevladujejo mikro in majhna podjetja, takih z
manj kot 10 zaposlenimi je bilo v 2017 kar 94 % od vseh podjetij, registriranih v gradbeni dejavnosti. V primerjavi z 2008 je bilo v
letu 2017 v gradbeništvu kar več kot polovico manj srednje velikih in velikih podjetij, se je pa v tem istem obdobju podvojilo število
skupin podjetij, kar pomeni, da prevladujejo sicer majhna podjetja, ki pa se med seboj povezujejo. (konec)
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Ljubljana, 13. avgust 2019 (MOREL)- V letu 2017 in 2018 slovensko gradbeništvo ponovno doživlja rast na vseh področjih, a kljub
temu še ni doseglo rasti iz predkriznih časov. Hkrati nekateri kazalniki ponovno kažejo, da se bo trend rasti že v bližnji prihodnosti
obrnil navzdol.
Gradbeništvo je ena od dejavnosti, ki jo je gospodarska kriza pred desetimi leti najbolj prizadela. Medtem ko je večina področij
gospodarstva (industrija, trgovina, storitve) že presegla predkrizni prihodek od prodaje, je gradbeništvo tista panoga, ki še zmeraj
precej zaostaja v rasti v primerjavi z drugimi dejavnostmi. Po precejšnjem padcu tako prihodkov kot tudi števila zaposlenih in števila
podjetij po 2008 smo ponovno rast vseh treh kazalnikov zaznali deloma po letu 2013, predvsem pa v letih 2017 in 2018, ko lahko
ponovno govorimo o t.i. konjunkturi. Če smo s številom podjetij, registriranih v gradbeni dejavnosti, sicer že dosegli predkrizne čase
(v letu 2018 je bilo v Sloveniji v gradbeništvu registriranih 19.220 podjetij), pa še zmeraj močno zaostajamo (ko primerjamo leto
2018 z letom 2008) pri prihodku od prodaje (za skoraj tretjino) ter pri številu oseb, ki delajo v gradbeništvu (za skoraj četrtino). Na
račun manjšega števila delavcev se je sicer dvignila produktivnost dela, ki je v  2018 znašala 24.952 EUR in je presegla vrednosti
pred gospodarsko krizo. Nekoliko drugačno sliko kažejo podatki o izdanih gradbenih dovoljenjih in kazalnik zaupanja v gradbeništvu,
ki jih lahko uporabimo kot neke vrste napovednik bodočega stanja – v teh dveh primerih se je trend rasti že obrnil, in sicer ponovno
navzdol.V Sloveniji je gradbeništvo v 2018 prispevalo skoraj 7 % ustvarjene dodane vrednosti (kar znaša skoraj 1,7 milijarde EUR),
ta delež pa po letu 2015 ves čas malenkost narašča. Za primerjavo: v času pred gospodarsko krizo, torej leta 2008, je gradbeništvo
predstavljalo skoraj 11 % ustvarjene dodane vrednosti. Več kot polovico dodane vrednosti so sicer v 2018 ustvarila podjetja, ki
opravljajo specializirana gradbena dela  (več kot 59 %; med specializirana gradbena dela uvrščamo pripravljalna dela na gradbišču,
inštaliranje pri gradnjah, zaključna gradbena dela ter krovstvo in druga specializirana gradbena dela), sledila so podjetja, ki gradijo
stavbe (23 %), ter podjetja, ki gradijo gradbeno inženirske objekte (skoraj 18 %).
Gradbena podjetja v Sloveniji so v 2018 ustvarila za skoraj 6 milijard EUR prihodka od prodaje, kar je še zmeraj za skoraj 30 % manj
kot v 2008, a hkrati tudi za več kot 34 % več kot v 2013. Največji delež v prihodku (več kot 49 %) so v 2018 predstavljala
specializirana gradbena dela, s skoraj 30 % je sledila gradnja stavb, na zadnjem mestu pa s skoraj 21 % gradnja inženirskih
objektov. To so sporočili iz SURS. (konec)
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Ljubljana, 13. avgust 2019 (MOREL)- Kljub gospodarski krizi so plače v gradbeništvu, za razliko od drugih kazalnikov, naraščale do
leta 2011, nato so nekoliko padle (za skoraj 4 % med 2011 in 2015) in so ponovno začele naraščati po letu 2015. Povprečna
mesečna bruto plača na zaposlenega v gradbeništvu je v 2018 znašala 1.290 EUR in je bila za več kot 12 % večja kot v 2008.
Povprečna bruto plača v gradbeništvu je bila v 2018 sicer za več kot 23 % nižja od povprečne slovenske bruto plače. Najvišjo
povprečno bruto plačo v gradbeništvu so sicer imeli v 2018 zaposleni v pomurski statistični regiji (1.429 EUR), najnižje plače v
gradbeništvu pa so imeli zaposleni v podravski statistični regiji (1.219 EUR). To so sporočili iz SURS. (konec)
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Središčna varianta dvotirne proge predstavlja
sinergijo domačega inženirskega znanja

Predlog sredinske dvotirne proge Divača – Kozina – Koper, ki je ključna vsebina tega
zbornika

V uveljavljanju poslanstva Slovenske inženirske zveze je poudarjena vloga povezovanja
inženirskih organizacij, panožnih inženirjev in strokovnjakov civilne družbe iz različnih področij
za sodelovanje in skupni nastop, ko je potrebno ustvariti rešitve za interdisciplinarne projekte.
Tovrstni projekti, ki so gospodarskega pomena za Slovenijo in so pomembni za infrastrukturo
države, za okolje ter za tehnološki razvoj, potrebujejo maksimalno možno vključitev
inženirskega znanja.

V letu 2015 je v Sloveniji postala aktualna posodobitev železniške povezave med Koprom in
Divačo. Obstoječa proga je zastarela. Je enotirna, kapaciteta pristanišča pa je vedno večja.

Problemi, povezani s to progo, so odprli razprave, polemike in predloge rešitev. Na plano so prišli
načrti nove enotirne proge med Divačo in Koprom, imenovane 2TDK. Nedorečenosti tega
projekta so se zavedali številni strokovnjaki. Tako so do pomladi 2017 potekale številne
aktivnosti. Potekalo je poglobljeno spoznavanje strokovnih vprašanj gradbene, geološke,
hidrološke, strojniške, elektrotehniške, okoljevarstvene, finančne, pravne in investicijske
vsebine.
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Obstoječa struktura politikov iskala izhode v začaranem
krogu

Slovenska inženirska zveza, Inženirska akademija Slovenije in Slovenska inženirska zbornica so
odgovorno pristopile k obravnavi železniške povezave med Koprom in Divačo. Aprila 2017 so
sprejele sklep, da mora biti nova proga dvotirna. Sklep je bil posredovan odgovornim državnim
institucijam in organom.

Zahteva po dvotirni povezavi je odprla obsežna zahtevna vprašanje o zahtevnem
infrastrukturnem projektu. Potrebna je bila ponovna pametna presoja in odločitve za kvalitetno
rešitev. Navkljub argumentiranemu predlogu je problematična varianta 2TDK, podprta z
gradbenim dovoljenjem, postala odločujoča podlaga za problematično, drago enotirno progo.
Gradnja te proge je bila celo potrjena z zakonom v parlamentu.

Cena gradnje in finansiranje projekta sta v nadaljevanju odprla nove vsebine in kritična
vprašanja projekta. Obstoječa struktura politikov in zainteresiranih akterjev je iskala izhode v
začaranem krogu. Zavračali so vsako komunikacijo s kompetentno strokovno družbo in njeno
delo poimenovali celo nagajanje.

Na dan so prihajala zahtevna vprašanja s področja elektrotehnike o potrebni napetosti za
zahtevno vleko vlakov. Iskale so se dobre rešitve za vodooskrbo Južne Primorske. Pomembno je
postalo tudi vprašanje o plačevanju uporabnine za prevoz vlakov, če povzamem le nekatere od
vrste nerešenih problemov.

Sinergija slovenskega inženirskega znanja

Predložena središčna varianta predstavlja sinergijo domačega inženirskega znanja, ki je
sposobna razumeti spremenjene okoliščine stanja tehnološkega in tehničnega razvoja. Rešitev se
ne oklepa preživetih dogodkov mednarodnih dogovorov (Italija in priključek na tržaško
pristanišče), spoštuje varovanja okolja in hkrati prisluhne celovitemu razvoju slovenskega
podeželja, v tem primeru Slovenske Istre.

Predlagana rešitev še posebej spodbuja razvoj slovenskega gradbeništva na njim primerno
referenčno usposobljenost, ki je lahko v letu 2018 do 2022 zagotovljena z referencami do
tunelov dolžine do 5 km in ne potrebuje nakup referenc po svetu, ker jih je prav gradbena stroka
sama izigrala s prehitrim in preširokim iskanjem poslovnih priložnosti.

Od takrat do danes so se zgodili dogodki, ki lahko dajo misliti državljanom Slovenije. Ti se lahko
sprašujejo, kaj se v resnici dogaja, pa naj je to komedija z maketo, nesreča s kerozinom,
zahteva v parlamentu, da se v kolikor gre za kršitev zakonodaje, to prijavi na policiji.

Kritično spremljanje dogajanja pri veliki infrastrukturni investiciji je pomladi 2019 izzvalo
ponoven posvet v organizaciji Slovenske inženirske zveze v domu civilne družbe Državnem
svetu. Na tem posvetu je bil predstavljen časovno, cenovno, tehnično, okoljevarstveno
sprejemljiv predlog sredinske dvotirne proge Divača – Kozina – Koper, ki je ključna vsebina tega
zbornika.
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